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JIM MC ELVANE -~ black/male, dead, PC, head of

security for entire PT, sold property that was turned over
to PT in San Francisco.

BILLY OLIVER - black/male, dead, head of security,
brother of BRUCE OLIVER, also head of security (dead).

STEVE JONES - white/male, alive in Georgetown, PC,
can not be trusted, could conceivably carry on father's work,
natural son of Reverend JONES,

LEE INGRAM - black/male, PC, alive in Georgetown, wife
is SANDY BRADSHAW. (Can nct be trusted, held as witness to SHARON
AMOS murder.

CHRIS O'NEAL ~ white/rale, alive, wanted to get out of u4
Jonestown.
= CALVIN DOUGLAS - black/male, security (W), violent,
T alive in Georgetown.
B CLCVELAND NEWELL - black/male, alive in Los Angeles,
(W), Basketball Team.
BONNIE SIMON - white/female, dead, Internal Security.
PAULINE GROOT - white/female, dead, chemist.
TOM GRUBBS - white/male, dead, archery instructor,
teacher at Jonestowi.
@.‘ MAPRIE RANKIN - black/fermale, security, PS supervisor,
i ' did not agree with overall PT program, dead.
kS
FY TERRI BUFORD - white/female, PC, very close to JONES,
% however, loyalty to JONES gquestionable.
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JEAN BROWN - white/female, PC, Inner Circle, returned
to San Francisco.

RENNIF XICE - black/female, dead, PC.

LORA JOENSTON -~ wvhite/female, alive in San Francisco,
dargerous, PSU supervisor.

VERA YOUNG - black/female, PC, Inner Circle, never to
Jonestown, security in San Francisco, carried weapon.

JUNE CRYM - white/female

[ E R AT ] St h ma'd wWila W

; PC in San Irancisco
to Jonestown for two weeks.

. wront
r wWENRT

MIKE PROKES - white/male, PC, public relations wcrker

in Georgetown, photographer, dangerous, wrote press articles
pro-Jonestown.

TIM CARTER - white/male, alive, PC, Inner Circle, might
possibly defect, loyalty questionable.

SANDRA BRADSHAW - white/female, PC,

Inner Circle,
dangerous (W).

JUDY FLOWERS - black/female, alive, PC in San Francisco.

JIVM and HARRIETRANDOLPH - (HARRIET cead), JIM - white/
male, alive, welfare worker in San Francisco.

LEONA COLLIER - black/female, PC, Inrer Circle, handled
money for PT, leading secretary in San Francisco.

DALE PARKS - white/male, alive, Resperatory therapist,
hated JONES.
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BURRELL WILSON - klack/male, alive, Basketball Team,
security, not violent.

CLAIRE JANARO - white/female, PC, never to Jonestown.

RICHARD JANARO - white/male, PC, dead, purchasing
agent for PT.

DON and BONNIE BECK - PC, Inner Circle, both in ]
San Francisco - (DON teacher at PT in Uriah), lost son at
Jonestown.

MARIE KATSARIS - white/female, deacd, PC, Inner Circle,
handled money feor PT, was Reverend JONES' mistress.

TISH LERQOY - white/female, dead, PC, Inrer Circle,
agricultural secretary and income tax worker.

CHUCK BEIKMAN - white/male, security cuard, illiterate,
alive in Jonestown, held for murder of SHARON AMOS,

JOYCE TOUCHETTE - white/female, dead, PC, Inrer Circle.

CHARLIE TOUCHETTE - white/male, alive, PC, worked on
"rlbatreoss".

MICHEELLE TOUCHETTE - white/female, dead, on PC in
San Francisco.

MI¥E TOUCHETTE - white/male, alive, truck driver (W).
ALBERT TOUCHETTE - white/male, dead, coordinator (?)

STANLEY CULAYTON - black/male, alive in Georgetown, must
stay in Guyana to marry a native girl,
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ODELL RHODES ~ black/male, alive in Georgetown,
(witness), nighttime ECU supervisor, will return to Detroit,
wants out of PT.

VERA INGRAM - left PT eight years ago (?) !

JIM CO3B = black/male, alive, left PT several years l‘f
ago., JONES wanted him killed. JONES bragged to ODELL FRHODES

on day of murder that they killed COBB at the airport.

X LARRY LAYTON - alive, worked in sawmill and x-ray l
r room, was security in San Francisco.

The following information and description was obtained
through both cbservation and interview:(m/

o
~
(3

Race:

Sex:

Date of Birth (DOB}:

Place of Birth (POB):
- Beight:

Weight:

Build:

Hair:

Eyes:

Occupation:

Employment:

Education:

Marital Status:

Family Members:

j . Name:
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Social Security
kccount Number
Destination:
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA.M N

Da_lc of transceiption l 2/28[78

—member of the Peoples
Temple (PT), Jonestown, Guyana, was interviewed at

John F. Kennedy Inter
17, Queens, New York

nation Airport (JFKIA), Hangar
was advised of the
official identities o© € 1hterviewing agents and the nature

of the interview. United States Secret Service Agent
was also present during the interview.
provide e following information regarding the

PT and the Jonestown facility ul

— he first heard about Rev

JONES in about February of 1968, while

in 1ah, Calitornia.
JONES at the time was preaching about humanitarian work
and how they were helping vast amounts of people in
California. He stated that he and his family had just

broken away from Pchurch and the humanitarian
work appealed to both he and his wife, They

then started to attend some of the meet: e Rev,
JONES held and they joined the PT. He advised that he

was doing well financially at the time, operating
ae was alsc doing some_ work on the side.(u,

He advisea that there was no initiation rites
involved in joing the PT, but soon after joining the PT,
they were asked, by JORES, to take into their home other
members of the PT, which they complied with. The PT also
asked for 15 percent of their wages, which soon graduated
to 25 percent. After approximately two or three months in
the PT, he became disenchanted with them and discucssed
leaving the PT with his wife. During his brief involvement
with the PT, his wife, became very involved with
their work and admired JUNES. When he told his wife about
bis plans on leaving the PT, his wife became enraged

and asked for a divorce. Rev. JONES immediately becanre
involved and took the side of his wife and JONES becam?ul

12/21/78 Queens, NY BQ 89-495
Investigation on File @
Tl {0
e we
oYy Drte gictated
This ticcument contains nelther recommendations nor tonctusions of the FB5, 11 iy the property of the FBI ang 15 lodhed 16 your agency,;

it and its contents pre not to be distribuled pulside YOul apency.
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unavailable for him to consult. Because of Rev.
JONES' position he (JONES) was able to come into contact

with many influential people, which could cause him

to lose the divorce proceedings and eventual
possecssion of the kids. Faced with the realization
of living without his kids, he decided to rejoin the

PT. (u'

In the later part of 1968, Rev. JONES started
to build a church in Redwood Valley, which was to be
the eventual site of the PT. The building of the church
was finally completed in 1970. One of his duties with

. ™Mm TR =
e ril wdo

He stated that he had volunteered
or the job, because he would then have a legitimate
excuse to miss the daily meetings of the PT. Because
of his involvement with the PT, he had a falling out
with his father, with the split up ©of their business
being the final outcome.(lo

in about 1970 that _

d i i

was put in charge of ev. \E5.  JONES
explained that he did not trust nd wanted someone
to watch over him., This made him even more

disgusted with JONES, because entimes would
have to spend the whole night watching

was —for the Masonite Cornp.an| yl. ’s’_

Some time in 1971, he went to work for the

T+ wase
A WAS

PT before making such a change. He stated that

JONES most probably got him the job with Masonite, just
as he had gotten the other 50 or so members of the PT
jobs there. He stated he does not know who owned the
company, but whoever did, must have been connected

with the PT. JONES was always preaching about the new



BO 89-495

frontier (Guyana) and in about February, 1974,

JONES announced that the first settlers would be leaving
for Guyana. He stated that the announcement was made
at one of the meetings and JONES asked for a volunteer
to supervise the move. CHARLES TOUCHETTE volunteered
for the job and was immediately approved by JONES

and the other PT members. JONES approached him

and asked whether he would like to go to Guyana as
part of the initial settlers. The idea of starting

a new town appealed to him and since his wife,

was now involved it seemed a logica
choice. He got the impression from JONES that his
family would most likely be down to Guyana within

& year Oor so. He then drove
from California to Miami, where Ee too! a shrimp boat
from Miami to Guyana. He stated the name of the boat
was the "Cudjo" and a total of 16 people went. Inclucded
in the group was CHARLES and JOYCE TOQUCHETTE and their
children MICHAEL, ALBERT, and MICHELLE, JERRY LIVINGSTON,
. CHUCK BEIKMAN, ARCHIE IJAMES and his wife, TIM SWEENY,
T=- and JACK BARON. He stated that he does not recall the

N rest of the people that made the trip. Upon arriving

Minuynms + ko simra AramsérosqA ko OO AUAVETY whm oo
Jll UUJ‘GIIG' LJ“_! WCL: bLECLCU UJ’ Wislvie Wl LHJ.I'\.LI\' wiliu/ wao

a counselor for the PT and PAULA ADAMS, who was the
financial manager. (2{’

JOYCE TOUCEETTE took charge of the assigning
of jobs, along with overseeing all of the PT members
in Guyana. CHARLES TOUCHETTE was busy with procuring
supplies and equipment, which took up mo is ti
He stated he was put in charge of

There
ruies in Guyana, one o0f whilch was never to criticize

the settlement when writing back to the States and all letters

being sent back to the States were to be read and mailed

by JOYCE TOUCHETTE. He stated he wrote daily to his children,

(™7
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but none of the letters werc ever sent and in over

the two or so years he was in Guyana before his children
arrived, he only received about six or so letters from
them. He stated that his kids wrote daily, but he never
received their letters. Upon arriving in Guyena,

JOYCE TOUCKETTE took all of their passports for so
called safekeeping./u

The amount of the settlement increased daily
and by late 1974, there was about 50 or so members
who moved into the Jonestown settlement. TIM SWEENY,
who was the brother of JOYCE TOQUCHETTE and CHARLES
TCUCHETTE made sure that everyone did their work. They
accomplished this by instilling fear in everyone's
mind and if that did not work, by the use of force. 1In

- O late 1976, Rev., JONES arrived at Jonestown and by January,

1877, there werc approximately 500 people in the development.
caile im and sail e was coing

to give him another wife. He stated that JONES performed
the ceremony and became his wife and he had
nothing to say about 1it. e stated that this was done to

l

About six months ago,

looke 1xe the crop was not going to make it and
; the rules became more rigid and the meetings became
— more frequent.( ‘”)

When guestioned about whether having made any
oral or written statements while in the PT, he stated
that JONES oftentimes would regquest that at the end of
meetings that everyone draft up a written confession admitting

(*
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guilt in some sort of criminal offense. He stated
that JONES would request that the members fabricate
snme sort of story concerning a murder or rape or
something to that degree and sign their name to it.
He stated that these statements were collected at
the end of each meeting by JONES and most prcbably
held for use if and when someone decided to leave
the PT. Most of this was done during their stay in

California. (z"

When guestioned about political ties that
JONES might have had, he stated that JONES demanded
that PT members send postcards and make telephone
calls to various politicians in order to influence
them In legislation favorable to the PT. As regards
to DI MALLEY, he stated that DI MALLEY came to Jonestown
once and was greeted by Rev, JONES in a very friendly
manner. He stated that he believed that DI MALLEY
and JONES wz2re friendly for a long period of time./ﬁ/

When asked to comment about other specific
areas, his replies to them are broken down according
to captioned topics:/ &/

Security(h,

JONES was very afraid that pecple were trying
to kill him and conseguently surrounded himself with
the most trustworthy members of the PT. His sons,
STEVE and JIMMY, along with LEE INGRAM, MIKE TOUCHETTE,
and JOHN BROWN JONES comprised his personal bodyguards.
Due to JONES' belief about possible assassination, these
men from time to time had to wear weapons.

(%
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Besides the bodyguards, there was also the security
force, whose duty it was to make sure no assassins
came into the PT and to administer punishment to
violators of the rules. There were approximately 50
or so people on the force. The basketball team was
the top security force led by their coach, LEE INGRAM.
Other members of the team were STEVE JONES, MIKE
TOUCHETTE, CALVIN DOUGLAS, JOHNNY CORBB, PRESTON

WADE, JIM JONES, JR., First Name Unknown (FNU) SMITH,
HAROLD CORDELL's nephew, (FNU) CORDELL), TIM JONES,
TIM TUPPER JONES, and CLEVELAND NEWELL. The security
force stayed in Hut C-14, which alsoc served as the weapon
storage hut. The term "Angels" was unfamiliar to

him, (u,

Planning Commissior{‘u)

There was a planning commission for each area
of the Jonestown settlement, which took care of planning
strategy concerning all operations. They were comprised
of the most trustworthy of the _members of the church

and operated in total secrecy. 14}

Inside the com~>ssion were the leaders of
the planning commission called the Triumpherate, comprised
of five people: CHARLES TOUCEETTE, JOHNNY JONES, HARRIET
RANDOLPH, LEE INGRAM, and TERRY BUFORD.{;A;

Weapons / u,

He stated that he heard that the PT had 100
or so weapons consisting of shotguns, rifles, and automatics.
JONES referred to the weapon as the bible and would
oftentimes tell the members to bring their bibles to
the meeting. JIM JONES, JR. and TIM JONES were responsible

for the handling of all weapons. Amy,,
(7Y
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Oftentimes members were brought out into
the fields to practice target shooting, with
STEVE JONES doing the instructing. There was never
any kind of maneuvers or training in that area done
to his knowledge in Guyana.(u’

About two years ago, Rev. JONES boasted
about how the PT stole a bomb, but did not have

a2 artivarinag Asovieces &0 14 JINNFS aozve +he imnracecinn
& acclilvatilng dJdevice o 1L, gave the 1mpre=s:=Elon

‘ . that the bomb was in the United States somewhere,
LTI but heq doubts whether there is any bomb at
all. He stated that it was a story dreamed up by JONES
to give the members the impression of how powerful
he (JONES) was. /u)

Ryan's Visit (‘u}

TJONES wae afraiAd AFf RYAN amA wvhat DVYAN minh+
o v b N ded ¥ Lk ad Nl b ok bk e el ok B d T iddlwd W AL ‘.l‘-ﬁl‘b

SV SREY

do to the PT. He had heard some talk about Jonestown
that RYAN would never make Jonestown and that SHARON

AMOS was going to Georgetown to make sure that RYAN

never made it. He stated that SHARON AMOS was a

trusted follower of JONES and would do just about
anything that JONES requested. AMOS went to Georgetown
with the instructions to accompany RYAN on his flight
from Georgetown to Jonestown. She was reportedly to
shoot the pilot of the plane while in flight which would
cause the plane to crash, killing both herself and RYAN.
The plan failed when the Georgetown auwthorities refused
to allow AMOS to board the plane with RYAN. On Friday
afternoon, the afternoon before RYAN 's arrival, a "white
night” was called. A "white night" or "alpha" as it was
-sometimes called, meant crisis, and everyone was required
to come running to the pavilion. MARCY JONES, Rev.
JONES' wife instructed everyone to go home and clean up
because RYAN was c¢oming. That night, a big show was put

RYAN at the pavilion with all members present.(z‘)
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Prior to RYAN's visit, he stated that.
mwere planning an escape for two months.
He state a here were approximately 21 people
in the group who were planning on escaping through the

bush. It was decided that on the morning of
RYAN's departure, they would all meet b he saw mill

and make their escape. Hg stated that
-was able to
€ bus o Venguela. 0On the

their planned escape,
came forward ans asked to accompany them. He stated
that due to the confusion surrounding RYAN's visit,
they hoped they could make their escape without
being noticed. He stated that he 4id not believe
that JONES was going to allow anyone to leave with
RYAN, so they made their own plans. (u)

them
i of

ea

Come Saturday mozpin the

et by
w mill except for Mr.

tated he wanted €0 retUIn to the settlement
mk for his son. They agreed that ifb
did not return in 20 minutes, that they should
leave without him. Time passed did not
return, they all agreed that e not make it
through the bush without -so they all returned
to the pavilion to accept the punishment for trying to
escape. By the time they returned to the pavilion, a
disturbance had just ended. It seemed that DON SLY
tried to kill RYAN by slitting his throat. By this
time, RYAN had made his announcement that anyone wishing
to accompany him would be free to go. Rev., JONES stated
that anyone wishing to go could leave and he (JONES)
thanked them for helping in Jonestown. He stated
that besides ame forward
and asked to acco (phonetic)

{phonetic) ais Ske o eave./z(/

all

3.J
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A truck was brought around and Ryan asked
that everyone wishing to go to get on the truck.
Just as they were about to leave the pavilion, LARRY
LAYTON came forward and asked to go also. Everyone
advised RAYN to watch LAYTON because he was known
as one of JONES' undercover guys and would do just about
anything JONES said. EDDY CRENSHAW, also known as
"Big E@", was the driver of the truck. While en route
to .the airfield, one of the newsmen asked to stop the
truck, so he could take pictures. He stated that they
all urged the newsmen to keep going as time was important
because they did not know what JONES was planning. LAYTON
was instructed to get on the small plane, while everyone
else was busy getting on the large plane. He stated
that RYAN and a few of his team were planning on staying
in Guyana because of the limited space on the planes.
He stated he was about to be seated on the plane, when
he saw the tractor coming up to the airstrip. On the
truck was TOM KICE and his brother, JOE WILSON, ALBERT
TOQUCHETTE, RONNIE JONES, EARNEST JONES, and STANLEY
GIEGE (phonetic), who was driving the tractor. He
stated he recalls TOM KICE being one of the first

off the truck and he was carrving a weapon He e+a4
o A de - e L L S ) Nl bV X R Y d UHLLJ “.3 L= Y e bl r . - N =2 ) = Y

he does not recall if the rest of the guys coming off
the truck had weapons or not. From where he was”

» his view was obstructed by one of the plane's
1ng e does recall TOM KICE firing his gun because
he saw KICE kill PATTY PARKS, who was getting on the plane.

At the time the shooting started, RYAN was by the back
door of the plane as was PATTY PARKS, so it could have

been TOM KICE who shot RYAN. As soon ii the shootini
started, he stated that he

bu uld hear several gm
anaged to get to the door and lock it
e 1nslde, which in all probability saved their

lives because no one could open the door from the
outside. The shooting ended in about two minutes and the

/”}
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tractor left. He stated when all was quiet, they opened
the door and left the plane. They found one of RYAN's
aides (a female) all shot up underneath the plane and
carried her to the bush, where they all hid till

nightfall. When nightfall came, they carried the survivors
tc the Guyanese tent at the end of the runway where

they spent the night.(zﬁ/

Soviet Relationshipf u/

A few months ago, JONES told everyone at
one of the night meetings that he (JONES) was thinking
of moving Jonestown to Russia and that they were going
to have visitors from Russia. He stated he recalled
this because JONES tried to learn to speak Russian
a few days prior to the Russians arrival. He stated
that two men came and spoke with accents, possibly
from Russia and JONES introduced the two men as his
visitors from Russia. The two men stayed a few days
and departed, but not before addressing everyone and
praising JONES and Jonestown(‘u)

Enemies, Relocation Plans, Hit List( u/

JONES often stated that there were people
trying to destroy the PT and that these people must
be taken care cof. ©On several cccasions, JONES mentioned
TIM STONE and how TIM STONE was hiring mercenaries
back in the States in order to kidnap his (STONE's) son.
JONES stated that he had fathered STONE's son and that the
son was a member of the PT. JONES went so far as to
say that both STONE and his wife must be killed before
STONE can send down the mercenaries. Besides STONE
there was no other mention of anyone targeted to be
killed, but anyone that tried to destroy the PT would
be taken care of. JONES went so far as to say that anyone

(*
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who was critical of the PT would be dealt with, implying
that there were people back in the States who would
kill someone if need be./”’

As far as any of the surviving members

carrying out any assassinations, he commented that it
could be pnc51h1n but that it would be done hU unr]-mnn

[ =] A - dd A L R LR ¥

underground and not as the PT. {”}

He stated that he heard that there was a
guy back in the States who would take care of any of JONES'
enemies, possibly a hit man. He heard that the hit man
had come down to Guyana and that the hit man could
have possibly been JIM MAC ELVANE. As far as any hit
list was concerned, there was none to his knowledgew/)o/

Suicidesg, Dr. SCHACHT, PAULA ADAMS &/

JONES seemed to constantly talk about suicide
at their meetings over the last couple of months. JONES
even went as far as having mock suicides with certain
people even pretending to actually die at the rehearsals.
AT these rehearsals, everyone would have to take the
poison, which was prepared by Dr. SCHACT and his tearr-w/

Dr. SCHACHT could be described as an inept
doctor and a personal friend of JONES. As far as he
knew, SCHACHT never was a licensed doctor, but had
completed the necessary schooling. SCHACHT spent
most of his time training assistants in Jonestown{*j

PAULA ADAMS was described as the public relations
expert for the PT. He stated that she was young and
beautiful and stayed in Georgetown. Her duty was to

compromise the Guyana officials by any means she saw

fit.(u)

20 4
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Radio Operations, United States Fugitives,
LANE's Activities (‘u,

To the best of his knowledge, the radio
was used principally to communicate with the rest of
the PT members in San Francisco. There were no
special codes used, with MIKE and TIM CARTER being
in charge of the radio. No other businesses were
conducted by the PT to the best of his knowledge,
but he does not rule out the fact that there could
be some run without his knowledge.{y/

There was never any mention of fugitives
living in Jonestown to escape the law in the United
States. However he had heard that JIM MAC ELVANE might
have been in some kind of trouble relating to drugs.
Further, that might have been the reasonehy MAC ELVANE
eventually came to Jonestown. There was never any mention
of drugs or the taking of drugs in Jonestown, but after
the incident he heard that JONES had been taking
drugs for some time. (u'

Mr. LANE and Mr. GEARY were both close friends
of JONES besides being the PT's attorneys. He stated
that he thought that LANE arrived with the RYAN party,
but could not be certain. He also heard that when the
suicides started, that JONES instructed one of his
security men, PANCHO, to take LANE and GEARY to the
bush and kill them both. 1Instead PANCHO took them
to the bush and let them go. Both LANE and GEARY were
at the pavilion when he left for the plane with RYAN. /ao

"provided a2 brief description of
some of the members, along with their job while
in the PT. Also provided was whether they were alive (A)

or dead (D), white (W), black (B), male (M), female (F),
and present whereabouts. The names are as follows:
4/
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TIM JONES - M, W, A, 5 feet 10 inches,
blond hair, believed to be
living with JONES' daughter
in San Francisco, leader
of security force.

JIMMY JONES, JR., - M, W, A, 6 feet 3 inches,
17 vears old, now with sisten
in San Franciso, security
force.

EDDY CRENSHAW - M, B, D, 6 feet, 200-210
("Big E4") pounds, 23 years old, tru
driver.

HERBERT NEWELL - M, B, A, & feet, 170 pounds,
18 years old, in townhouse
in Georgetown, worked on
"Cudjo".

JOHNNY COBB (JONES) M, B, &, 5 feet 10 inches,

.
17 years old, leader in

security force, whereabouts
unknown.

JOHNNY JONES - M, W, D, 5 feet 11 inches,
160 pounds, 25 years olag,
on the Triumpherate (planninq
commission).

MARK CORDELL - M, W, A, 5 feet 10 inches,
165 pounds, might be now
in the state of Washington,

worked in kitchen.

AV
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JIM MAC ELVANE

BILLY OLIVER

STEVE JONES

TIM TUPPER JONES

LEE INGRAM

CHRIS O'NEAL

CALVIN DOUGLAS

CLEVELAND NEWELL

BONNIE SIMON

PAUL MC CANN

M, B, D, 6 feet 6 inches,
225 pounds, Rev. JONES'
boyfriend.

M, B, D, 6 feet, 180 pounds
18 years old.

M, W, A, 6 feet 4 inches,
160 pounds, in jail at
Georgetown, leader in
security force.

M, W, A, 6 feet, 175 pounds,
22 years old, in San Francisc
security force (dangerous). \

M, B, A, 6 feet, 185 pounds,
in Georgetown, coach of
basketball team, on Triumpher
(planning commission)
(dangerous).

19 years old, made bricks.

M, B, A, 20 years old, 5
feet 11 inches, basketball
team {(dangerous}.

M, B, A (?), 6 feet, 155 pour
20 years o©ld, basketball
team (?).

F, W, D, 5 feet 3 inches,
brown hair, security.

M, W, A, 5 feet 11 inches,

24 years old, 145 pounds,
might be on "Albatros" (boat)
purchaser.
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PAULINE GROOT

TOM GRUBBS

MARIE RANKIN

FALLE o TEW S T N o o LU ]
A\ pUChAT L I

TERRY BUFORD

JEAN BROWN

RENNIE KICE

LORA JOHNSTON

VERA YOURNG

JUNE CRYM

2.3

F, W, D, 5 feet 5 inches,
25 years, electrical engineer

M, W, D, 5 feet 10 inches,
38 years, 180 pounds, school
principal.

F, B, D, 5 feet 6 inches, 140

~ N =
pounds, 30 years old,

maintenance inspector.

F, W, A, 5 feet 5 inches,
brown hair, fair complexion,
26-27 years old, 120 pounds,
in San Francisco, on planning
commission, one of most
trusted of Rev. JONES, madi"'

2ll of maior decisions for

A WL NG L i S = A S o

JONES, has potential to be
the most dangerous of zlil
members ©f the PT.

{Not seen her in years), 32 y
old, 5 feet 4 inches, 135 pou

F, B, D, 5 feet 5 inches, 140

pounds, 33 vears old, worked
in medical supply room.

F, W, A, 5 feet 3 inches, 130
pounds, 30 years old, might b
in Europe, worked in Public
Service Unit, dangerous and
vicious.

Unknown.

¥, W, A, 5 feet 2 inches,
brown hair, 115 pounds, 30
years olgd, secretary to
GEARY, in San Francisco (7).



q”ﬁ i ’T 4 3k "
o ihacdy ;

. Bt
! Ll
de b

gt
' ' .
i e i o A e e

BQ B9-495

MIKE PROKES

TIM CARTER

SANDRA INGRAM
(BRADSHAW)

JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH

BARRIET RANDOLPH

LEONA COLLIER

DALE PARKS

BURRELL WILSON

M, W, A, 5 feet 9 inches,
150 pounds, brown hair,

31 years old, in Park Hotel,
Georgetown, radio operator
(dangerous).

M, W, A, 5 feet 10 inches,
175 pounds, 30 years o0l4g,
light brown hair, balding,
in Park Hotel, Georgetown,
radio operator (very dangerous

F, W, A, 5 feet 2 inches, 120
30 years old, in States, wife
of JIMMY INGRAM.

Unknown. \Ul
N\

Purchaser for Jonestown, has
not seen in years.

F, W, D {(?), 5 feet 1 inch,
30 years old, black hair,
110 pounds, an attorney,

on Triumpherate (planning
commission).

F, B, A, 5 feet 2 inches,

40 years old, heavy, in San
Francisco (?7), administrator
in PT (very dangerous).

28-30 years old, worked in
medical department.

Unknown.
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CLAIRE JANARO - 45 years old, very fat,
came to Guyana after
incident where she left
one hotel in Georgetown
and has not been seen since.

RICHARD JANARO - M, W, A, 5 feet 11 inches,
175 pounds, whereabouts
unknown, one of purchaser's
for Jonestown, very businessr

like.

DON and BONNIE BECK Not seen in years.

Il
MARIE KATSARIS W, F, D, 5 feet 5 inches, W
late 20's, one of JONES'
financial people in
Jonestown.

PAULA ADAMS - W, F, A, 5 feet 2 inches,
28 years old, 115 pounds,
blond hair, attractive,
presently in Georgetown,
public relations.

‘! R

TISH LEROY - D, 48 years old, secretary.

CHUCK BREIKMAN - M, W, A, 5 feet 10 inches,

LV DL A RNAAIY Ty N, A, LRRSE RS

190 pounds, thinning blond
hair, in jail in

Georgetown accused of the
murder of SHARON AMOS,

town cobbler (could not have
given a signed confession
because cannot read or write).
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JOYCE TOUCHETTE -

MICHELLE TOUCHETTE-

MIKE TOUCHETTE -

STANLEY CLAYTON -

MARY LEE BOGUE -

TOM BOGUE

ODELL RHODES

TINA BOGUE -
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F, W, D, 44 years old,

S feet 3 inches, 130 pounds
planning commission.
M, W, A, 5 feet 7 inches,
180 pounds, 48 years old,
purchase agent, planning
commission, presently :
on "Albatros" in Barbados.

F, W, D, 22 years old, 11
pounds, light hair, worke
in laundry.

M, W, A, 5 feet 11 inches}\-
165 pounds, bleond hair,
bodyguard of JONES, presently
in townhouse in Georgetown
(dangerous).

M, B, A, 5 feet 10 inches,
165 pounds, 26 years olg,

in Park Hotel, Georgetown,

aiW W%

cook in kitchen.

F, W, D, 19 years o©ld, worked
in nursery.

M, W, A, 17 vears ol4d,
physical therapy.

F, W, A, 23 vears old, in
charge of food.

M, B, D, 5 feet 10 inches,
165 pounds, 35 years old,
school teacher.
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concerning

MIKE CARTER -

VERA INGRAM -

JIM COBB -

imself:

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Build

BHair

Eyes

Scars and Marks
Other Distinguishing
Characteristics
Last Residence in
United States

Occupation
Employment

270

M, W, A, 5 feet 9 inches,
in Park Hotel,
radio operator,

160 pounds,
Georgetown,
(dangerous) .

Unknown.

(W

Defected from church in 1%72,
presently working with
concerned relatives in San

Francisco.

b

mp—

provided the following information
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Education

Marital Status
Family

Social Security
Account Number
Selective Service
Number

Arrest
Destination Point
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FD-302 {RLV. 3-8-77) -

- -
- .

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATIE'N

1/2/79

Date of transcription,

e R o
Pan American Hangar 17, John F. nternational Airport

(JFKIA). She was advised of the identitieg of the interviewing

| Specicl agents (515 (NS - N
1 United States Secret Service, and of the nature © e inquiry.

At this time, she advised that a member of their group, one
had made arrangements for an Attorney, JOSEPH

: BLATCHFORD, to be on hand at JFKIA and that she would be
R willing to be inti(:jewed cnly after being advised to do

.

-

so by the attorne

SRR . .crci the area where N
was locateg anc advised her that he had met wlwﬂfgorney
- BLATCHFORD and that BLATCHFORD advised that he and the others
be fully cooperative in answering all questions asked by
law enforcement officials. At this point, Supervisory SA
» Federal Bureau of Investigation (FBI),
that if she still desired to talk with
e would take her to where the attorney was
a—— located. declined and advised that she was now
willing to be iInterviewed and would be fully cooperative.

- -

thereafter provided the following information:tu)

Cberns e

P
HE

advised
the attorney,

She first became aware of the Reverend JIM JONES
while living in Redwo

od Valle alifornia, in February
of 1968. Her husband had attended some of JONES'
services and was impre with his Church{ W

ey, California.
Church,Pr‘etained ownership of this unti
1976, w 1C was deeded to the Church. In*
ﬂwent to Guyana to help in the early deve ment at
ocnestown. Alsc in went to Guyansz
! with Reverend JONES.

’]_ It was not until
- decided to go to Jonestown. !rlor to her depar!ure yrom ?EZ/
/4

. investigation on 12/21/78 .t JFKIA, New York BQ 89-Los

File »

}'WC/ ’y
Lo, SAl dan Bate sictatea 12/27/78

This document contains neither rccommendations norf conclusions of the FBI, 1t |s the property of the FB1 and is loaned to YOur agency;
it arndits contents are not to be distributed cutside your agency. ‘
274
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the United States of America (USA), she was shown on several
occasions photo slides of Jonestown and was told by other
members of the Peoples Temple (PT) that it was like heaven
on earth. Living conditions were described as being excellent
and every family was said to have their own cottage.

was still reluctant to go to Jonestown. At the time

an! mos! op !!em !eslr!! !o go !o !ones!JLn. !hey were

unable to go without her agreeing to accompany them. She
finally agreed to go to Jonestown in July of lQ??.(]Z)

Upon arrival in Jonestown, she discovered that
she had been misled as to the living conditions in Jonestown.
Families did not live together, but were separated, as she
lived in a cottage with 14 other adults./ Y/
- F

Although she was married he received
permission from Reverend JONES to live wi /Z{/

. e regular working day CoOnsis
of eleven or more hours of work and then usually a meeting
in the evening. Food consisted of rice and gravy, sometimes
soup and almost never any type of meat/ %

After arriving at Jonestown, she was convinced
that the only way out of there was death. Reverend JOKES
often told them that the roads to Jonestown were all one
way leading in. The only time she spent away from Jonestown
was approximately six weeks approximate six months ago.

he was assigned to be a H
* During this entire six week period, she was
not aflowed to talk to anycne in the visiting party. Also

during the entire time she was in Georgetown nobody in her
family was allowed out of Jonestown( Z{/

It was standard procedure in Joenstown that when
a husband left Jonestown, his wife would not be allowed
out. 1In rare cases, when a husband and wife were allowed
out together, their children would be held at Jonestown.

Y

.
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She advised that regarding any written ocaths made
by members of the PT that she must have signed hundreds
and hundreds of blank pieces of paper while at the PT in
San Francisco, and in Jonestown. Members, including herself,
were also required to sign confessions admitting that they
molested their own children, tc having committed murders
and other crimes. This was done as a test of loyalty to
the Reverend JONES.(I{)

Reverend JONES had body guards that were armed.
They included TIM JONES, JIMMY JONES, CALVIN DOUGLAS, JOE
WILSON, and JOHNHY COBB{u’

There was a security force at Jonestown and it
was used for internal policing. Reverend JONES first claimed
tha the security force was for defensive reasons, to defend
the camp from the Guyana Government forces. He later claimed
that the security force was to guard the camp against an
invasion from Venezuela.IQf

In reality, the security force was used to prevent
escapes from Jonestown and to enforce Reverend JONES' rigid
standard of discipline. All during the night security guards
patrolled the perimeter of the camp. These guards carried
weapons. They carried shotguns and they carried rifles
with sccpes. These weapons were in clear view and no attewmpt
was made to conceal them from the view of camp residents.
Many were equipped with straps and carried on the backs
of the guards. 1In addition te patrolling the perimeter
of the camp, the security forces also made bed checks during
the night. The security forces had informers among the
ranks of the PT and it was not uncommon for one's own family
member or spouse to turn one in to security.()(

The following people were considered to be members
of the security force h(l‘/

2y7‘}
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l. STEVEN JONES - Described as overall head of
everything at Jonestown after Reverend JONES.
TIM JONES - White male - Head of security
. JIMMY JONES, JR.

. CALVIN DOUGLAS - Head of security

2

3

y

5. BOB KICE
6. JOHNNY COBB - Head of security
7. CLEVELAND NEWELL

8

. ©CHRIS CORDELL
TOM KICE

- LAY N ae

10. GREG WATKINS

11. DANNY MOTIN
l2. BILLY OLIVER
13. BRUCE OLIVER
T 14. LEE INGRAM
15. PAUL MC CANN - security informer

16. LORA JOHNSTON - security informer directly
to Reverend JONES

17. MIKE PROKES
18. MIKE TOUCHETTE
19, MARIE RANKINS (DUCKETT)

.
L«&-a‘m-u-
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Although she never heard the term "Angels" used,
she speculated that this might refer to the Church hierarchy
mpade up of the following women( u}

TERRI BUFORD ?

SANDY BRADSHAW

JEAN BROWN u

CAROL LAYTON \ /
ANNIE MOORE

MARIE KATSIRES

SHARON AMOS

The above women were in on all decisions made
by Reverend JONES at Jonestown and they were the most powerful
people in the Church next to Reverend JONES.‘

~ The Planning Commission consisted of pessibly
100 menmbers who helped decide PT policy regarding purchases
and future plans. _member of the Planning
Commission while in san rrancisco. JThere was no Planning

Commission at Jonestown. Reverend JONES did all the planning
personally. ( U

She did not know of any information concerning
bribery of influence peddling by members of the PT.(“/

Concerning Lieutenant Governor DI MALLEY of California,
she advised that he visited Jonestown and was very impressed
with the PT and made favcrable remarks about the PT and

Reverend JONES. WDI ALLEY as a dupe who was
taken in by Reveren NES.C’

She could provide no information regarding members
of the PT who are fugitives from justice in the USA.('ﬂy

During the latter part of September of 1978, a
Soviet official visited Jonestown. She believes this official's
name was TIM OPHEA (phonetic)-spelling). /zy
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Shez has no specific knowledge as to how weapons
were shipped to Jonestown. They were specifically told
that the guns were there legally to protect the camp from

{nvadere These guns were used hv ennnr\fv and she wonld
Al VW bk Wl e 3% gt N bul Nl e N el fr e WA d dh W T Rl bdwd et Rl W TV W Wl ok Wl

estimate that there were between 50 100 guns at Jonestown. /1@/

Although she never witnessed any firearms training
either in San Francisco or in Jonestown, while at Jonestown,
she often heard shots. STEVEN JONES was known to be an
excellent marksman and considered the weapons expert at
Jonestown. He personally had charge of cleaning the weaponsr/zoj

_fhp term "Contingency Plan" used when

b Reverend JONES was talking about the MYRTLES or the STONES
or other defectors from the PT. Reverend JONES cpenly advccated
the killing of anyone who he considered to harm his Church.
By this, she understood he meant _defectors or anycne who
would even talk against the PT.

-3
K'\

Although she never knew if any specific official
targeted for murder, Reverend JONES often went intoc a tirade
when talking about former President RICHARD NIXON. Reverend

JONES also frwvavﬁtly went into a tl;;aéuégalnst Senator
JOHN STENNIS. i%ﬂ

- participated in three suicide rehearsals
“ while a member of the PT, specifically recalling the year

or cirumstances. While residing at Jonestown, she participated
in two suicide drills. The first on in Jonestown was a

result of the thre3}1ﬁ73t the parents of JOHN STONE were

coming to get him. ([

During this drill, a big container of Kool-Afid
was put out and everyone was told to drink. Some peocple
even acted as if they were dying at the direction of Reverend
JONES. During the drill, armed security guards were all
around and there was clearly no choice as to drink or not
to drink the Kool-Aid. There was one other time at Jonestown
when she participated in a suicide drill, but she could
not recall what specifically triggered this drill,/a/.

o
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She is not aware pf any relocation plans in the
event of a mass suicide.(”f _

: Regarding the radio, she was aware that they used
some type of code and that HARRIET was called SARAH in this
code. She is also awzre that SHARON AMOS was operating
the radio at Georgetown during the time the mass suicide
was ensuing in Jonestown(”

People who operated the radio were trusted members
of the PT, as well as knowledgeable of the Church's businessr’ay

Reverend JONES often referred to former President
NIXON in very dercogatoryterms and referred to him as "TRICKY
DICKEY." He alsc frequently stated that he would get his
someday. Although she has no knolwedge of a hit list, she
believes that any PT defector would be likely candidates
for assassination, as well as former President NIXON./?{/

PAULA ADAMS was used by Reverend JONES to seduce
officials in the Guyana government. The identity of these
. officials is not known to her. ADAMS also lived with some
=T Guyana official in Georgetown. It was widely belived at
[l Jonestown that in addition to PAULA ADAMS, CAROLYN LAYTON,
IS and SANDY BRADSHAW were also used in this manner. Reverend
' JONES was also reported to be sexually involved with PAULA
and SANDY./Z(}

*

The only reference she has ever heard to a nuclear
device was made by Reverend JONES in San Francisco in 197¢.
During one of his tirades, he alleged that he had the bemb. '
He gestured with his hands to indicate the mushroom c¢loud
and then made an A with his hands to indicate an A-bomb,
although he did not verbally say A-bomb./ %/

There were numerous "White Nights" during the
one and one half years she spent at Jonestown. An alarm
would sound and they would all respond to the pavillion
where Reverend JONES would ramble for hours about various

h topics.(u{

i
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Hut C-14 was the hut in which Reverend JONES resided.
There were also movements of weapons in and out of Hut C-lll./"),/
) 4

She was aware that drugs were administered to
people who were discipline problems at Jonestown./qf/

The following is an account of the events leading
up to Congressman RYAY's visit to Jonestown, through and
including his murder:

During the last few weeks previous to Congressman
3 visit to Jonestown, there was a general consensus
among many members of the PT that the end was near for all
of them. Approximately one and one half weeks prior to
the visit, HAROLD CORDELL was made aware of the fact that
a large quantity of deadly poison had arrived in Jonestow

n
This poison was discovered by the man who ran the piggery.(t(/

a3
]
Ea
-,
4]

During the last few weeks at Jonestown, Reverend
JONES talked often about moving Jonestown to Russia or Cuba.
Reverend JONES showed a preference for moving to Russia.
The Russian language was being taught and the Russian Ambassador
visited Jonestown.

A few days prior to RYAN's visit, Reverend JONES
announced that he was going to make a last stand in JOnestown./ib/

When RYAN arrived in Georgetown, Reverend JONES
called everybody to the Pavillion and announced that RYAN
had arrived in Georgetown and intended to visit Jonestown.
Reverend JONES raged that he did not want RYAN or anyone
else to visit Jonestown. He stated that he would stop RYAN
and his party at the gates and take their cameras from e,
He also stated that he might make "stew" out of RYAN. h
explained that Reverend JONES claimed to have made stew
out of the remains of an individual who attempted to invade
Jonestown at an earlier date and fed it to the residents
of Jonestown.) Reverend JONES also commented that maybe
the Contressman's plane would fall out of the sxy before
reaching Jonestown. After being dismissed from the Pavillion,
another announcement was made advising the people that RYAN
was going to make his visit and that all were to report
to the Pavillion again at 8:00 PM. The people were warned
not to talk to any of RYAN's people if they valued their
children's lives. They were warned that security would
be around and that they were tc be cleaned up and dressed
up properly. When the Congressman arrived, an announcement
was made that there was to be entertainment for “everyone"
at the Pavillion. The everyone meant that everybody was
being ordered to the Pavillion to meet the Congressman.
After the entertainment was over, everybody went back to

their respective hut.f-4 .
(2w
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On Saturday morning, JOHNNY JONES made an announcement

that i uring the AM on Saturda

=1 ean anning to

QQQQQQQQQ H‘ull&&*ld&
escape for some time. -was very ;!amiliar with the jungle

because he was one of the first PT people to go to Jonestown.

He had made a contact with some Guyana Governme officials
to provide ad
not yet tol er ¢ ned escape because

she was afraid that her children might turn her in to
security. At the saw mill on Saturday morning, she

started to explain to her oldest child,
ﬁaccused her mother of
her and then revealed that she and

had been planning an escape, but were afraid to tell her
because they thought that she may turn them in to security.,fﬂy

trvying to trick

L

" For a variety of reasons, this plan to escape
by train went awry and in the interim, the first defectors
had already contacted Congressman RYAN. They had avoided
using RYAN because they felt Reverend JONES would not allow
anyone to leave with him. They then found out that Reverend

JON@S agreed to allow pecple to leave an

g them
their p orts. It was at this point

roached

lined up and Reverend JONES said goodbye to them. Reverend

---------- gvvuv dl% ¥ wd Wil
JONES asked hy she wgs leaving him after all
these years.

€ replied that she had to go with her family.
After he said goodbye, both MARCIA and HARRIET passed through
the defectors and said goodbye(*/

X Congressman RYAN requested that each defector
state on his tape recorder that they desired to leave Jonestown

and were leaving of their own free will. All the defectors
got on the truck and then LARRY LAYTON got on. The defectors

LR R0 E R Y WA < 4 A

felt that LAYTON had a bomb and was going to blow them up/74/
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They told JIM COBB (a defector who came with Congressman
RYAN) that LAYTON was not a defector, in that he was one

of Reverend JONES' most trusted neonle. Thevy wanted him
Al % ¥ e d bl O WS ET Lo & Tl A b N Wi ’IVUF-I- ‘llb—J Tl b d W W A B4 o BiS

thrown off the truck. Z]l)

There was great anxiety on the truck, in that
the general feeling of the defectors was that Reverend JONES
would not let them leave allve.([{/

As they were waiting on the truck to leave Jonestown,
they were told by one of Congressman RYAN's aids that RYAN

was attacked, but that he was not harmed and the blocd on
his shirt was that of the attacker. JOE WILSCON then got
into the truck and they drove off. When they arrived there,
there were no planes and only four Guyana soldiers at the
air field. {ly|
The smaller plane came in first, followed by the
larger plane. It appeared that everybody could nct leave
in these two planes. Congressman RYAN's secretary was making
arrangements to load all the defectors on the two planes.

There was talk that Congressman RYAN intended to return

to Jonestown t etermine if there were more people who
wanted out. Z}

Because of the presence of LAYTCON in the ranks

of the defectors, Congressman RYAN was persuaded by other defectors

to search people before they got on the plane. The smaller
plane was being loaded first and LARRY LAYTON demanded that

he be allowed on the first plane, stating he had been promised
that he cculd be on the first plane. After LAYTON was patted

down observed him shaking hands with JOE WILSON.
She observed WILSCON pass scmething to LAYTON which LAYTON
concealed under his sweatshirt. _could not

i TITHE OMLT

PR T . L L
OUEIL Lhalt WILOUN

physically see a gun, she
had passed LAYTON a gun.

boarded the larger plane.
noticed the trailer pull to the air field. e observed
RONNIE JAMES and WESLEY BRIDENBACH outside the aircraft

//
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. gh she was not harmed in this attack,_
were wounded. They were in the rear o
the ailrcra when the attack started and managed to pull

BQ 89-495

looking around. Shen then noticed the trailer pull up next

to their plane. The next thing she recalls is that TOM

KICE, JOE WILSON, ALBERT TOUCHETTE were shooting at them

into the plane. She observed STANLEY GIEG driving the trailer.
She also observed BOB KICE, RONNIE JAMES and EARNEST Last

Name Unknown (LNU) doing the shooting. She was told by

other defectors that ANTHONY SIMONES also participated in

the attack. (u)

the door shut, keeping the attackers outside. *

was kllled( / S—

During the shooting, someone shot a tire of the
plane out. After the shooting stopped, another defector
stated that the attackers were driving off. The door to

the aircralft was put down and the survivors ran into the
jungle.(;

After being sure the attackers were it of the

[ N VR VY = § e

area, she came out of‘ the jungle to aid the wounéed. E
Malded on,e Miss SPEAR (phonetic), Congresoman
S se

etary.{ o

The four Guyana guards did not come to their aid
during the shooting and were not around at this time./u/

The wounded were taken to a tent and the remaining

urvi who wvaere r}h‘F h\r?ann n +h

S\‘- l
night

vor<g
T Wi oady

in a rum house. ,’

l'D

ncsn I

3 Syl as
Jitlg 4 Lil Juiigig,y SpEliv vie

A1l during the night, there was a lot of concern
that the attackers would return to finish them off‘./ﬁ

The Guyana army arrived at their location approximately

6:00 AM on Sunday morning. he first plane to get them
out arrived at 10:00 AM. t/l(
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L&

the following descriptions
of the following individuals. It is noted that persons
classified by her as "dangerous" are felt by her to be extremely
loyal, even fanatical followers of the Reverend JONES.( '9

ﬁ
TIM JONES Black male, dead _
TIM TUPPER JONES 'w'hitt: male, blonde hair,

atural afro style, head
of security, 18-19 years
old, now in Georgetown,

dangerous.
JIMMY JONES, JR. Black male, security,
18 years old, dangerous
EDDY CRENSHAW Dead
HERBERT NEWELL Black male, worked on i
boat as helper, 20 years
of age, now in Georgetown Ll]
JOHNNY COBB Black male, 6'4", thin
‘Fg% build, head of security,
dangerous
. JOHNNY JONES Black male, 5'11", dead
MARK CORDELL Male white, 18 years
old, now residing in
Washington, D.C,
JIM MAC ELVANE Dead
BILLY OLIVER Dead
ey STEVER JOKES ¥hite male, 6'5", 18-

4
e

19 years old, brown hair,
moustache, ran everything

at Jonestown, most trusted

| by Reverend JONES, likely

e Y | successor to Reverend

JONES, had charge of

weapons at Jonestown,

and security, very dangerous,
nov in prison in Georgectown

WY Sy

B

239

o~



BQ 89-495

. LEE INGRAM Black male, 6'3", 40's,
black hair, receding
hairline, security, coach
of basketball team, now
at Lamath House, Georgetown,
dangerous.

CHRIS O'NEAL Returned to USA, December 21,
1978

CALVIN DOUGLAS Black male, 6', well
built, 20 years old,
head of security, now
in Georgetown, dangerous

; CLEVELAND NEWELL Black male, H6'1", 22- ‘ u’
; 24 years old, built like

a bull, security, dangerous,\

whereabouts unknown

BONNIE SIMON  pead
PAUL MC CANN White male, 30 years,
el 6'1", worked at the saw

mill, security informer,
dangerous, whereabouts

unknown
PAULINE GROOT Dead
TOM GRUBBS White male, dead
MARIE RANKIN Also known as (aka) DUCKETT,
black female, 5'8", 30's,
dead (?)
bt : TERRI BUFORD White female, in on all
o decisions with Reverend
; JONES, very mean person,
. extremely dangerous
% 3
e

<30 -
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JEAN BROWN

RENNIE KICE
LORA JOHNSTON

VERA YOUNG

JUNE CRYM

MIKE PROKES

TIM CARTER

SANDRA INGRAM

White female, 30, 5'5",
130 pounds, head of PT
in San Francisco, dangerous

Dead

¥White female, 5'5%, 30's,
informer to Reverend
JONES, "Total Bitch"

in San Francisco

Black femzle, 5'5", thin,
29-30 years, works for
LEONA COLLIER in San
Francisco Church

White female, 5'3", brown
hair, medium build, secretary
and lawyer, did legal

work for PT, close to

SANDY BRADSHAW and JEAN
BROWN, in San Francisco

White male, 5'8", 30,

brown hair, medium build,
head man at Georgetown,
settlement of PT security,
now in Georgetown, dangerous.

White male, public relations
man, in on decision making,
got out of Jonestown

with the money, now at

Park Hotel, Georgetown,
dangerous

Aka Bradshaw, white female,
32 years, wife of LEE
INGRAM, S5*'4", thin, blonde
hair, residing in San
Francisco, extremely
dangerous.

oD
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JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH

HARRIET RANDOLPH

LEONA COLLIER

DALE PARKS

BURRELL WILSON

CLAIRE JANARO

RICHARD JANARO

BONNIE BECK

Black female, 5'6", works
in PT, San Francisco,
could be dangerous

White male, 5'4", 3U-
35 years, skinny build,
very high in Church in
San Francisco

Dead

Black female, in charge
of black people in PT,
high up in Church in
San Francisco

Returned US, December 21,
1978

Black male, 20 years,
basketball player, 61,
described as a gentle
person, whereabouts no
Known

White female, heavy,
35-40, brown hair, lost
two children in Jonestown
suicide

White male, middle 40's,
6'1", medium build, gray
hair, purchasing agent

on ship, in USA, whereabouts
unknown

White female, 5'4", very
fat, described as brilliant
woman, possibly dangerous
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DON BECK

MARIE KATSARIS

PAULA ADAMS

TISH LEROY

CHUCK BEIKMAN

JOYCE TOUCHETTE
CHARLIE TOUCHETTE

MICHELLE TOUCHETTE

MIKE TOUCHETTE

STANLEY CLAYTON

b o

White male, blonde hair,
5'10", 30-35 years old,
heavy build, higher up
in Church

Dead

¥hite female, 30's, ve
attractive, very high
in Church, resided in
Georgetown, dangerous

oy
1

J

Dead

White male, 40 years,
518", very athletic,
| S R T 4 em ey 4 < ~
L1IVINJUL lidll'y 1IUW 1li Pl lovil
in Georgetown, described
as not dangerous

Dead

White male, 5'7", 50
years, gray hair, worked

on supply ship, wherezbouts

mlrrmAr A=
unknown, dangercus

Dead

White male, 5'8", drive
the cat at Jonestown,
also security now in
Georgetown, close to
STEVEN JONES

Black male, 5'8", medium
build, 30 years, cook

at Jonestown, escaped
from Jonestown after
"mass suicide'", described
as mean, now at Park
Botel, Georgetown
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MARY LEE BOGUE ' Dead
l7c
ODELL RHODES Black male, 36 years,
518", school teacher,
escaped from Jonestown

[, A _ e QL VN q--.cuwn-a.m‘mg._\]' L1 YORT L WP, 7 ¥ SRR I S NS P R

"masss suicide", now i
at Park Hotel, Georgetown \\\A‘

TIM CARTER . White male, 32-35 years,
5'8", medium build, brown
hair, moustache, at Park
Hotel, Georgetown, extremely

dangerous
VERA INGRAM - No longer in PT, defector
JIM COBB Black male, 6'3", medium

build, dentist, defector,
arrived in Jonestown

with Congressman RYAN L
msmld the PT continue,
the most likely person to ta s head of the PT would
e ADRCUTER LVAMLOQ Qlhim Ammo e GMTITTMN  TAMT

ve ARCHIE HYAMS. She does not think that STEVEN JONES will

ever be allowed out of Guyana, but that if he is released,

he would attempt to become the head of the PT. She does

not think HYAMS and JONES could work together or share power.(?ﬂ/

[ =002

In addition mrecalled that
during the numerous "White Nights e at Jonestown, old

pecple would frequently beg Reverend JONES to allow them
to strap bombs to their bodies and allow them to walk into

governrment buildings, such as the State Department or Pentago

and blow themselves up, as well as the building. (l(

‘ 1~  {
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One such person who frequently volunteered was
BEA ORSEIDT, described as a black female, 50 years olcr. UI

The following description was obtained
through observation and interview:‘q’

Name

f Race
e - ! Sex
R . Date of Birth
R Place of Birth
Height
Weight
Build
" Hair
. Eyes
Scars
Residence

B Occupation
Marital Status

Social Security

Account Number
Destination Point

Family Members

<41 &qu
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FD-302 (REV. 3-8-77)
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/21/78

Date of transcription

7¢
‘5; upon his return from Guyana to John F.
i Kennedy Airport on , was guestioned concerning his knowledge

' of the events which occurred in Jonestown, Guyana on or about 11/18/78(:99

— the following information: 1()

were planning an escape from
Jonestown through the bush. or varlous reasons their plans never
materialized. However, on 11/18/78, at about 1:00 pm, _
ent to see Congressman LEOC RYAN, who was wvisiting Jonestown, and
im that he# wanted to leave Jonestown. RYAN told hi
-k that he would get them out on the next f£light. They then got on
55¥ﬁ‘a truck with other members of the Peoples Temple who wanted to defect,
- | dincluding LARRY LAYTON, and drove to the front gate. ¥No one believed
"t that LARRY LAYTON was defecting because he had been such a fanatical
s follower of JONES. At the gate another close follower of JONES, JOE
WILSON, got on the truck and the truck then was driven to Port Kaituma
~ Airstrip. JOE WILSON and LARRY LAYTON got off the truck and started
+ talking together. After about fifteen or twenty minutes a small plane
~ arrived at the airstrip and shortly thereafter a Guyana cruiser arrived.
! LAYTON boarded the small plane, along with some others. He
. along with others, boarded the larger plane. At this point e ue
-—++ that took them to the airstrip left. Shortly thereafter the Peoples
" Temple tractor and trailer pulled up next to the larger plane and five
men started shooting at the larger plane, using shotguns, rifles and a
magnum., The individuals doing the shooting were JOE WILSON, RONNIE
JEMES, TOM KICE, Sr., BOB KICE, Sr., ERNEST JONES and ANTHONY SIMON,
The driver of the truck was either WESLEY BRIEDENBACH or ALBERT
TOUCHETTE. A passenger in this larger plane, PATTY PARKS, was killed.
aged to get the dcor of the larger plane shut,
Af ter the door was shut, e uck
went around the other sice O e plane and these individuals began
shooting at everyone on the ground outside the plane. After they shot
Ap everyone outside the plane, the truck 1eft.(3‘)

; QObserved the shooting from the plane window but was un-
ible to see who actually shot anyone in particular. He did not see who

“hot Congressman RYAN.\:AJ

I I
lﬂév 12/21/78 John F. Kennedy
ution on w__ Rirport fie.  BD B9-495

aml 12/21/78
US _Secret Service Date aictatea | /ZER(

WNeEnt containg nelther recommendations nor conciytiony of the FEI. 1L s the property of the FBI and s losned to your agency;
~~  icontents are not 10 DE Qisribuled oulside YDU! BgENCY. "; P
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&)762 hortl reafter Q lane and ran i X
; bush with
They did n come out ol the bush unti e next morning when they -

i it was safe.f W

the followin

information concerning the
Peoples Temple (PT} and JIM JONES:[]L

was in charge
JIM JONES took him to Jonestown. On
11/1/77, he tried to run away from Jonestown with one

1s temple. In June, 1976,

5 ? were caught and were chained and shakeled together for three weeks :
.;.,--3 made to work at hard labor for 18 hours a day as a punishment./‘f_

T 1

& A On three or four occasions in the United States and three
iﬂ,! four times in Jonestown he was made to sign blank pieces of paper.
3? % or twice in Jonestown a whole group was made to sign a paper, sayinc
T they had stolen money. JIM JONES told them if they eve attacked t!
= Temple these confessions would be used against them.(

# o

e " JONES had body guards (number unknown) who sometimes carr:
ﬁ hand guns. He did not know everyore on JONES' Security Force, howet

he did knew they scmetimes used the slogan "Defense of the Revolutic
He never heard of the term "Angels". People in charge of varicus
prcjects on the farm were on the Planning Commission. They met at t
- A.0.L. Office. He did not know about an inner core on the Planning
g Commission. He had no information concerning bribery or influence
peddling by members of the Peoples Temple. HKe had no informatiorn cc
cerning JONES' contact or influence over officials of the State of
California, including Lieutenant Governor DIMALLEY. He had no infor
mation regardlng members of the Peoples Temple who are fugitives fr

justice in the United States or have committed crimes that they are
charged w;th.(]‘

/-
o . In Jonestown he worked 10 1/2 hours a day asF
m He worked seven days a week with 1/2 day o on Sundays.
e s consisted mainly of rice and gravy. Each evening there
would be a meeting between 7:45 pm and 11 pm. There would be a clac
in Rusgian language (records), news was given and JONES would usual)l

speak. The security at Jcnestown consisted of guards in the tower ¢
one or two guards at JONES' house. Sometimes these guards were arme q)

P ooy ke Rl .

Three or four months ago two Soviet officials from the Rus

Embassy in Georgetown visited Jonestown. He did not know the purpos
of the visi U]

r

In Jonestown weapons were stored in a warehouse made out ¢
troolie leaves. He did not know how many weapons, crossbows, long-
bows and combination bows were stored in a crate next to the metal

wa:rehouse\“I 24 (Lf‘\ﬁ
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He had no knowledge of any firearms training by the Peoplt
Temple at Jonestown or in California.(ul

JIM JONES indicated on several occasions that he had a te:
and that any Peoples Temple member that attacked the church would bt
taken care of by the team., The team wculd"knock off defectors". H:
was not aware of any ¢©fficials who have been targeted for murdeT.Lq

Once about 2 or 3 months ago JIM JONES had a suicide rehe:
Be had no knowledge of any relocation plans that JONES had in the ewvt
a mass suicide. (u,

He did not know if the assassinations of Congressman RYAN
his party was prepared for in advance. He felt that the following :
viving members ©f the Peoples Temple Church would carry out an
assassination plan if it existed:.&.

STEVE JONES

White

Male

& feet 4 inches tall
180 pounds

19 yvears old

CALVIN DOUGLAS

Black

Male

5 feet 10 inches tall

177N nAvirmA e :
< i PUUNGS

early 20's

EUGENE SMITH ’ U

Male ' !
5 feet 6 inches tall
200 pounds

25 years old

CARL BARNETT

Black

Male

5 feet 10 inches tall
early 20's

BONNIE BECK

white

Female

early 30's

294 - q
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LAURA JOHNSON

White (W
Female

Long Brown Hair

Located at Peoples Temple in San Francisco

He had no knowledge of the radio used by the Peoples Temp
Church. He had no knowledge of a "hit list"” or of individuals to b
assassinated.(]q

PAULA ADAMS handled Public Relations in Georgetown and
spent most of her time in Georgetown.|U)

He had no knowledge ccncerning a primitive nuclear device
bomb at Jonestown. tl*)

White Night was the name used for an alert in the event ¢t
Peoples Temple in Jonestown was attackedwlle)

Hut C-14 corntained all types of weapons and some members ¢
the gecurity force lived there.(u

" Dr. LAWRENCE SCEACHT was a doctor who went to school in
Mexico but did not have a license to practice medicine. SCHACHT h:
a8 whole medical staff and they were all members of the Peoples Tempi;’&

Ll Fthe following information concerning the b
. hamed Pecple emple members( W

TIM JONES ‘
White

Male

6 feet 2 inches tall
170 pounds

Blond hair

Blue Evyes

Fair Skin L
20-21 years old

Security and Basketball team, present whereabouts unknown bﬁ,

JIMMY JONES, JR.
Black : !
Male

€ feet 2 inches tall

165 pounds

Brown eyes

Black hair

18 vears old

Security and Basketball team, present whereabouts unknown

EDDY CRENSHAW ’)'Q\’f

Deceased 29 Y

BN
I el e e
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HERBERT NEWELL

Black

Male

Early 20's

Took care of storage tents and cooked, Present whereabout
Gecrgetown

JOHNNY COBR

Black

Male

6 feet 1 inch tall
Brown eyes

Curly hair

165 pounds

19 years old

Basketball team and security, present whereabouts unknowr

JOHNNY BROWN JONES
Black ( ;

Male

5 feet 11 inches tall
late 20's

Minister

May be deceased

Bushy hair
18 yvears old
Basketball team and security, whereabouts unknown

JIM MAC ELVANE
Deceased

BILLY OLIVER

Deceased

STEVE JQONES

American Indian

€ feet 4 inches tall

180 pounds

Brown hair

Brown eyes

Long hair, mustache

19 years old

Security and basketball team
Currently in jail in Guyana

2Y0 .
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LEE INGRAM

Black

Male

Early 40's

5 feet 11 inches tall
Bald spot on top of head

Basketball Coach, Planning Commission

Present whereabouts unknown

CHRIS O'NEAL -
Returned to United States 12/21/78

CALVIN DOUGLAS

Black

Male

Early 20's

5 feet 10 inches

Brown eyes

Afro

175 pounds

Full time security and basketball
Currently in Georgetown

CLEVELAND NEWELL

Black

Male

6 feet tall

150 pounds

22 years old

Full time security

Present whereabouts unknown

BOKNIE SIMON
Deceased

PAUL MC CANN
Deceased

PAULINE GROOT
Deceased

TOM GRUEBS
Deceased

MARIE RANKIN alsoc known as
Duchett
Deceased

ek L SR e T -

ol O ST
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TERRI BUFORD

White -
Female

Brown hair

20's

120 pounds

Former assistant to JIM JONES, claimed to be defector fro
Peoples Temple but does not believe this,

currently staying w E in United States

JEAN BROWN

30's

White 14/
Female

5 feet 5 inches tall \\\

Former school teacher in United States
Position in Jonestown unknown, present whereabouts unknow:

RENNIE KICE
Deceased

LOR2A JOHNSTON

White

Female

Short brown hair

Late 20's

In charge of work crew in Jonestown, currently at Peoples
Temple in San Francisco

VERA YOUNG

LOeE nNoOtT Xnow

JUNE CRYM
Does not know

MIKE PROKES

White

Male

20's

Short brown hair

150 pounds

S feet 9 inches

Former reporter in United States

Positions in Jonestown unknown, currently in Georgetown

RN
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TIM CARTER
Whi+n

LAE Y 2N S —

Male

30's

Light brown hair

5 feet 5 inches tall

165 pounds

Assistant to JIM JONES in Jonestown,
Currently in Georgetown

SANDRA INGRAM also knownh as
Bradshaw
Does not know

JUDY FLOWERS
Deceased

JIM and HBARRIET RANDOLPH
Does not know

LECNA COLLIER
Black

Female

Farly 30's

Was an assistant to JIM JONES, has not been in Jonestow
recently, present whereabouts unknown 1\

DALE PARXS

Ly N W T

W

Returned to United States 12/21/78 \\
BURRELL WILSON

Black

Male

S feet 1C inches tall

Medium build

19-20 years old

Was kitchen worker and member of basketball team, not in
‘Jonestown recently, currently in San Francisco

CLAIRE JANARO

White

Female

Brown hair

Early 40's

Kot in Jonestown recently, currently somewhere in United §
DON BELXK

White

Male

Black hair,

30's

Former school teacher in United States, whereabouts unknow

AR

ghy
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RICHARD JANARO
White

_rE A

180 pounds
5 feet 11 inches
Whereabouts Unknewn

BONNIE BECK

White

Female

30's

Welfare worker in Ukiah, California

MARIE KATSARIS
Deceased

TISH LEROY
Deceased

CHUCK BEIRKMAN
White

Fale t\‘/
40°'s

5 feet B8 inches tall

Heavy build

190 pounds

ex-marine

Worked in shoe repair, currently being held in Georgetown

JOYCE TOUCHETTE
Deceased

CHARLIE TOUCHETTE

White

Male

Late 40's

5 feet 8 inches tall

200 pounds

Captain of JONES' cargo ship, currently in Georgetown

MICHELLE TOUCHETTE
Deceased

MIKE TQUCHETTE
White
Male
Early 20's
140 pounds
Brown hair
Handled first aid for basketball team,
Currently in Georgetown
o 9 Ju0
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STANLE CLAYTON
Black

Male

20's

Cook

Considered defector from Peoples Temple
Currently in Gecrgetown

MARY LEE BOGUE
Deceased

TINA BOGUE
Returned to United States 12/21/78

/

ODELL RHODES

Black

Male

Late 20's

Teacher

Considered a defector from the Pecples Temple
Currently in Georgetown

TIM CARTER
Currently in Georgetown at the Park Hotel

VERA INGRAM
Does not know

JIM CORB

Black

Male

180 pounds

29-30 years old

Dentist

Defector

Came to Jonestown with Congressman RYAN

cIM JONES used drugs wh ich came in crates or wooden foot
lockers. (Kind of drug unknown}. He did not know of any Peoples

Temple members who used drugs -vq

The only drugs produced by the Peoples Temple were herbal
drugs, amount unknown.iwu

Commercial drugs were handled by the doctors{u,
He had no information concerning boats belonging to the

Peoples Temple being used to transport drugs and knew nothing about
drugs being sent cutside Guyana by the Feoples Temple(.q/

3U%
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stuffed dolls which were sold to stores in Georgetown.
15 or 20 people worked full time making dolls.(‘u’

L)C

The Peoples Temple had an assembly line which made

About

tives

The following is a description

Name
Alias

Race

Sex

Date and Place of
Birth

Height

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or Marks

Residence

Occupation
Employment
Education

Marital Status
Family Members

ra

Social Security Number
Selective Service
Number

Arrests

Destination Point

3%
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FD-302 (REV. 3-8-77) ﬂ .

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 1/3 /79

n Dec 1, 1978, at approximately B8:00 PM,
was interviewed at John F. Kennedy

nternational Airport (JFKIA), copcerning the assassination
of Congressman LEO J. RYAN byb Special

Agent (SA) of the Federal Bureau of Investigation (FBI).

Also iresintlijfing the interview was Secret Service Agent

- F

b7¢

was appraised of the nature
of the interview and the identities of the Agents.\t(;

_stated that she was willing

to be interviewed without the presence of an Attorney(uJ

she first became aware of the
People's Temple » She state

met Reverend JON 2

night school.
the People's Temple throug

q when she was about
approximately 25 - 30 blank pieces © Other papers,

which she signed, had compromising statements printed on them,
such as that she would be willing to help conspire to blow up
government monuments. explained forms of torture
that were executed by Reverend JONES to discipline his followers.
One of the most used forms of torture was "spankings® with a
board. Individua "spanked"” with a board approximately

75 to 100 times. as disciplined in this

manner two times, once for being drunk and once for refusing

to do something. The older people of the compound were known

as seniors. The senicors disciplined other seniors by hitting
those to be disciplined with their canes. Other forms of torture
were boxing and putting those to be disciplined in a box with a
tape playing which constantly repeated the same message, "I'll
be a changed person when I get out".(t},

monly the staff would have
nowledge o e Planning Commission or bribery. ?
the Russian

? to her knowledge, two officials from
assy came to the compound and said they would all be moving

in

e

__Lo_&u&iL_tw

tnvestigation on ] 5'1‘73 'I.?fl at Queens, New York Flie » BQO _B9-485

>

O .
Tnis gocument contains neither recommendations nor conciusions OTQJJBAS It is the property of the FB! and is loaned Lo your agenty;
It and its Conlents aTe nOt to be gistributed outsiOe your agency.
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here were approximately 75 guns,
pistols and rifles in the compound. &thev were
shipped in crates from San Francisco. JONES

loved to bury things. some guns were

probably buried or dropped down the we .|1"

firearms was taught by the security

heads, 1In San Francisco and Los Angeles, the female members

of the People's Temple carried guns but not in Jonestown.

*JOE WILSON, TOM KICE, STEVEN JONES and CALVIN
JGLA!

were some of the firearms instructors, il
we me oI the Iirearms instructors. {Q

O i & -

As for any public official, state, federal or inter-
naticnal being targeted for murder, JOKES
did make comments but said nothing specific.

involved in two suicide rehersals, but
does not know of any relocation plans in the event of a mass
suicide. {U

1

the Attorneys GERRY and LANE
talked JONES into letting Congressman RYRN come to Jonestown.
GERRY andé LANE were aware of the potential danger of RYAN's
life. While GERRY and LANE were in Jonestown, they were
guarded by PONCHO.(

the radio operators used many
e Guyanese Government attempted

ﬂ

difference codes and ¢ ag 2
to close down the ra&io.(‘u)
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any member of the People's
e capable of killing since
PAULA ADAMS

Temple in San Francisco w
they did not commit suicide.
did favors for public officials.

helped bu Il! rlmat!ve nuc!earI!evlmc M,

MIKE TOUCHET;E and STEVEN JONBS, also worked on the nuclear
device. 1t could be burled

the term Alphe concerned JONES, who
e was the Alpha and the Omega, like a Godf’

IR - :uRENCE SCHACHT was the
bllc

cruelist, most vulgar person in Jonestown. SCHACHT was always
"freaked out” on drugs and was only interested in JONES (ﬁ)

believed

o living conditions were very
crowded in Jonestown and that no one except security could
get close to West House or JONES./U

the cyanide arrived on the Wednesday
[ =3 r-varndn was nnt on anv 1nventorv

ONES said if anx;hing hagpened in

Jonestown, tney should X111l defectors. its
very hard to unravel this whole thing. *
JONE (played with their minds but she does not understand

why.
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— she and her family accompanied
RYAN to the airstrip and after the shooting, she hid in the

hirel €aw deam Anwvre mmnmA dtem niohbe whan eha wae misAlkad am ke Ehe
WWoid kWA TS Uﬂ:a Elddil L l‘-l-ylll—a Wil il -l Lol ~ 3 IJJ-\-J\CU Lo T d b

Guyanese and taken to the "Rum House", m)

m she would not commit suicide and
believes that e cheese sandwiches thrat were served for lunch

that day were drugged. And then the people drank the PunCh-(Z{)

i

=
L
L

A
n‘*vé “she rode out to the airstrip on a
3 dump truck and that there was a gun in the cabin. *
é—’: there was another turck at the airstrip. The
o Euyanese police were on this truck and that they did nothing
£ 4 to stop the shooting.(]‘)
cllowing information on the
individuals liste
/ » - 3 -
o LAURA JOHNSON Definite potential for vioclence.
She went back to the PT in 8an
Francisco
TIM JONES White male, six feet one inch,
security head of the night tean,
an adepted son of JOKES (3[}
JIMMY JONES, Jr. Black male, six feet three inches,
about 20 years cold, lanky, top
security head over day ané night
: EDDY CRENSHAW Deceased
S
ol
|
g

Jalu



BQ B9-495

HERBERT NEWELL

JOHNNY COBE

JOHKNY JONES

MARY CORDELL

Fae TS S e o

JIM MAC ELVANE

BILLY OLIVER

STEVE JONES

LEE INGRAM

CHRIS O'NEAL

CALVIN DOUGLAS

Q2
s

Black male, five feet nine inches,
about 21 years old

Black male, about 17 years old,
head of day security, always fair,
liked to play with the girls

Deceased \ (:?4

White male, about 19 or 20 years

LY = L= L =

old, curly blonde hair

Deceased
Deceased

White male, six feet four inches,
about 1% years old, involved

in strategy and security

Black male, five feet six inches
or five feet seven inches, about
38 years old, basketball coach

White male, about 20 years old,
five feet seven inches, slim,
epileptic

Black male, 18 years old, husky,
dangerous
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PAUL MC CANN
BEA MORTON
TERRY EUFORD

JEAN BROWN

LAURA JOHNSON

VERA YOUKG

JUNE CRYM

MIKE PROKES

TIM CARTER

27 years old, six feet four inches|
slender, non-viclent

Black, evil, someone to worry
about

Five feet seven inches, female,
very close to JONES

White female, 150 pounds, five L‘]
feet three and a half inches,

about 34 years old, sandy hair

About 28 - 30 years old, five
feet four inches, 115 pounds,
cruel person, heavily inte
drugs

Black female, about 30 years cld,
five feet four inches, 115 pounds,
very self-righteous

Five feet one inch, 125 pounds,
brown hair, dangerous

Very dangercus, five feet five

-

old

Five feet five inches, 150 pounds,
balding, about 30 years old,
should be watched
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SANDRA INGRAM also
known as f{(aka)
BRADSHAW

JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH

LEONA COLLIER

DALE PARKS

BURRELL WILSON

CLAIRE JANARO

Uy

Very dangerous, five feet one inch, |
125 pounds, white female, blonde
hair, about 30 years old, terrorist

type

Dangerous, related to LEONA COLLIER,
early 30's, five feet six inches,
175 pounds

40 years old, five feet three inches
110 pounds, "cowboy" type, worked
in socgial services, inventory
of guns, potentially dangerous

Black female, five feet two inches,
165 pounds, 50 years old, the

head preacher in San Francisco
People's Temple, "super dangerous"

Five feet six inches, 155 pounds,
white male, about 25 years old

Black male, five feet six inches,
20 years old, 160 pounds, on the
basketball team

White female, krown hair, five
feet four inches, about 200 pounds,
about 42 years old, non-violent,
very upset regarding the death

of her children
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RICHARD JANARO White male, five feet nine inches,
170 pounds, gray hair, 55 years old

BONNIE BECK White female, five feet four inches}
170 pounds, 35-56 years old,
very dangerous

- about 200 pounds, about 33-34 years
¢ld, could be dangerous

PAULR ADAMS Five feet three inches, 120 \}AJ
pounds, blonde hair, about 27-28
years old, used political cfficials

E to get information
x -

LARRY LEIGHTON Five feet two inches, 125 pounds,
about 32 years old, very dangerous,
killed RYAN

_—
CHUCK BEIKMAN Charged with the murders of the

AMOS children, white male, 200
pounds, 46 years old, blonde hair

CEARLIE TOUCHETTE White male, five feet eight inches,

175 pnnnﬁ:, 87 vears old

LR R~ J L 2 Wwas

MIKE TOUCHETTE Five feet eight inches, 140 pounds,
white male, about 24 years old,
basketball team

*
-
-

-
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STANLEY CLAYTON

-——— — e e s

VDL LL KHOULDES

VERA INGRAM aka
BUDDOLF,

JIM COEBB

MIKE CARTER

Black male, five feet eight inches,
155 pounds, about 24 years cld

Five feet nine inches, 165 pounds

3B - 40 years old, not to be

trusted

Left the Temple four years ago

Black male, about 28 years cld,
gﬁ‘gg; ;our 11_1ches, 220 pounds,

White male, five feet seven inches,
140 pounds, about 21 years old, |

close with thnse in nra Mar Gardens

e T s LR~ = 2.t

(phonetic) (ph), radio cperator,
public relations, dangerous

the type of drugs used in

Jonestown was sedative drugs usuvally thorazine (ph). F
.' #she was not aware of any drugs being produce
in Jonestown. NN

twe boats, the "Albatross"

the People's Temple owned

and the "Marceline". The "Marceline"
SR ——

was a f1Qh)nc boat and was gone all of the time,

—
—

*J P. SAUNDERS was involved with the manufacturing
and selling of, bear, mouse and Marcie dolls.(]‘F

The following background information was obtained
through interview and observaticm:(u)

oil
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Date of Birt {DOR) —

Place of Birth (POB)
Race

Sex

Height

Weight

Hair

Eyes

Scars

Residence

Occupation
Education

Marital Status
Distination Point
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Date of transcription 13 /12 /78

HATE LANE, Attorvey at Lcv NIRRT
2

wes contacted at his residence regarding & copy of the
ia he was to have prepared. Secret Service Agent
was present during this interview. (z!I
LAYWE rade available & manuscript consisting of
49 typewrittcn pages, dovble spraced, Attached is a copy

ol tuzt manuscript.cjé)
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3 CBARLES GARRY, Attorney, home address
California, telephone wor
ess: Law O ces, 1235 Market Street, oan Francisco,

California, telephone B64-313]1 was interviewed at his law
offices concerning the Peoples Temple and his recent trip
to the Pegples Temple Mission compound in Guyana South

America. [uo

Prior to any questioning, the interviewing Agents
identified themselves to GARRY by display of their credent&
stant

resent during the interview was Secret Service Agent
nd occasionally during the interview GARRY's assi

(n

Prior to the start of the interview GARRY advised interviewing
Agents that he was most amenable to having the FBI interview him.
He would attempt to be as frank and candid as possible Jy

GARRY advised that MARK LAND wrote him a letter which
instigated this trip to Guyana. GARRY advised he would make
available a copy of this letter to interviewing Agents, which
he did at the end of the interview./u}

GARRY advised that he became the attorney for the Peoples
Tomple in June ™ 1977, succeeding TIMOTHY STOEN, who had been
the attorney for this organization for many years. It was
_ during this time, the summer of 1877, that the Peoples Temple
ﬁ was receiving bad publicity from the news media and various

defectors fr ?‘ he Peoples Temple were filing litigation apainst
the Temple. /)

- GARRY advised he made his first trip to Guyana in September
i or October of 1977. At that time he spent four days at the
L compound and veturned to San Francisco with a tremendously high
opinion of the Jonestown complex. GARRY stated he "fell in love

L with the place;" he stated upon his return that "I have secen

_ paradise, where there is no sexism, racism, agism, elitism, no one
; hungry." GARRY advised JIM JONES durlng thls trip: "Jim, vou have
| got to let the world see this place." GARRY advised interviewing

Agents that his goal ever since has been to open up the compound
to the publiec. (u

tatecviewed on___11/24/78 w__San Francisco, CA. Fite s _ SF 89-250 0,. |3
SA J‘)
b’} o, __sA / DLP Dote drctored 11/20/78

This dncumant conloing meither recommendotions nor conclusions of the FBL W is the property of ."e Fil and iz loanred fo your agency;
H oand i contenls oce not 1o be distributed outkid- your ageniy ﬁ N i

b
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GARRY stated his second trip to Jonestown was in September
or October of 1978 when he needed to obtain affidavits regarding
pending law suits against the Peoples Temple. At this time he
worked with a Temple member named GENE CHAIKIN, a former attorney
for the Temple, who was at the time of this visit the head of the
Agriculture Center for the compound. GARRY advised CHAIKIN had
stated he had no further desire to practice 1awtﬁ~¥

GARRY added that all these aIfidavifs had to be notarized
by the U.S. Embassy in Guyana in order to be valid in the United

States.[w ‘

A writer named DON FREED was also at the compound during
GARRY's visit in October, 1978, GARRY advised FREED is an old
friend who wrote the book on Bobby Seale, entitled "Agony in

' "  FREED currently resides in Los Angeles,  Calif i
advised his home telephone number is A

on JIM JONES, however, JONES evidently was not willing to pay
FREED so FRLED cut his visit short and returped to the United
States prior to GARRY's returnv/g%)

GARRY stated that he was returning from this trip and was at

the airport in Georgestown when he met MARK LANE., GARRY further
oadied advised that he had no knowledge of LANE's trip toc the mission.
GARRY said that LANE had been introduced to the Temple through

%

. DON FREED, GARRY stated he is the chief counsel to the Peoples
e Temple and LANE had been hired without GARRY's knowledge. GARRY
supposed that LANE would attempt to show government conspiracy
against the Peoples Temple and JIM JONES. 1In this way LANE

would attempt to divert attention from the Peoples Temple's other
_ problems which were currently getting news coverage,ﬂt’

GARRY stated he resented LANE being hired and was quite angry
with LANE. MARCIE JONES, wife of JIM JONES, told GARRY that
LANF was not being paid for his services; however, GARRY advisecd
that MARK LANE had told him he was receiving payment from the
Peoples Temple, that he couldn't travel all around without
receiving payments U

GARRY stated that when he became chief counsel in June, 19677,
he advised the members of the Peoples Temple that they were not
to hold news conferences unless he was present. On three occasions
they held such conferences and GARRY stated he ended up with

Toamrmasd d e moe oo le  oncmoem ol m— a % A
dAWHULLD WL Ealn uuua::;on.( u’
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While LANE was in Guyana in September or October, 1978, he
held a press conference in Georgetown and JONES was very pleased
by what LANE stated to the press at this time. LANE then came
to San Francisco and held a press conference at the Temple here.
GARRY advised he did not like this at all because he, GARRY,
is the chief counsel for the Peoples Temple and he had no prior
knowledge of the statements LANE was to make to the press. At
this conference LANE stated that there was a conspiracy by the
government to destroy the Peoples Temple and JIM JONES; that
JIM JONES would be returning to the United States; and that within
90 days he was going to file a law suit against the United States
government ?u) '

GARRY stated he once again contacted the local members of the
Peoples Temple (he recalls talking to JEAN BROWN) and again
advised them to stop holding press conferences. GARRY stated he
had no knowledge of JIM JONES returning to the United States at
this time or anything else LANE said during this press conference"i

On November 8 or 2, 1978, GARRY read in the San Francisco -
Chronicle that Congressman LEO RYAN demanded to go to Jonestown
and that MARK LANE had advised RYAN that RYAN could not go to
Jonestown as planned becausc it was not convenient for the Peoples
Temple in Guyana to receive such a visitor at this time. GARRY
advised this was the first knowledge he had that RYAN was going

to Guyana {1(,

GARRY advised he was very upset with this article, and when
he talked with JEAN BROUN (San Francisco Temple member) she
advised him that LANE was an attorney for the Peoples Temple.
He told BROWN that this was a slap in the face for the Guyanese
government who has given all types of courtesies to the Peoples
Temple. GARRY told the Peoples Temple members that this should
be straightened out by Monday, November 13, 1978, or he was going
to withdraw as their counsel.( U/

GARRY advised there was then a radio transmission, evidently
with MARCIE JONES, stating that JIM JONES was very ill, semi-
comatose, running a high fever, and was packed in ice. GARRY
was advised this was not a good time to withdraw as counsel.

GARRY responded that there was no way he was not going to withdraw
if this situation did not get straightened out. GARRY stated he
felt he was being used by the Peoples Temple members who were not
being candid with him and that LANE was using the Peoples Temple
to further his own aims.(u/

N
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On November 10, 1978, GARRY advised that —
who works in RYAN's office, came to see him and brough
written between LEO RYAN and MARK LANE. GARRY advised
that RYAN was by-passing the Peoples Temple lawyer in this

matter. GARRY made copieszf these communications available

to the interviewing Agents

At noon on Wednesday, Novew GARRY stated he

was advised by his assistant, that JONES wanted
him to come immediately to Guymtated RYAN was
already down in South America. GARRY flew to South America
aboard Pan Am Airlines at 9:00 PM that night (ﬂ)

GARRY stated he ran into MARK LANE and GARRY stated he got
angry at him and said, "why am I here if you are'; LANE then
tried to placate GARRY, but GARRY stated he was so angry he
would not speak to LANE and tPough they were on the same plane

'hn would not sit with hin
LW A Wl AV W =2 S oY ™ A Wik I.IJ.JII'V",

On Friday, November 17, at 10:00 AM they arrived at Georgetown
and members of the Peoples Temple picked them up at the airport
and took them to the Georgetown headquarters of the Peoples
Temple. GARRY stated he and MARK LANE had another fight when
they reached thée headquarters(‘u'

GARRY stated that Congressman RYAN was "making a circus
about this thing”; he had media there and GARRY wanted to talk

A A wesa » —aaka

to RYAN alone. RYAN stated he would not talk to GARRY without

the press being present because he was a Congressman. The media

was very decent, according to GARRY, and made one of the aide's
rooms in the hotel avajilable for GARRY to speak to RYAN in prlvacy/:

GARRY was very angry with RYAN and stated he had no right to /
do this investigation, that he had preconceived ideas and would
not give a fair assessment of the compound. RYAN said he did
have a prejudgement about the compound but had an open mind. /1‘

RYAN then stated to GARRY, YWhether you like it or not we
are going to leave at 2:00 P‘! on a chartered plane witl media,
relatives, etc., and you may come, we hfive two seats."

GARRY advised that he had not yet talked to JIM JONES.

(%
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He and LANE then returned to the Peoples Temple headquarters
and talked to JIM JONES on the radio. MARK LANE and GARRY had
agreed on one thing, according to GARRY -- that JIM JONES has
got to let the Congressman, media, and some relatives into the
compound. MARK LANE spoke on the radio first and JONES went
into a long speech about the enemies of the church. LANE got
nowhere with JONES, according to GARRY. 8o GARRY stated he
talked to JONES on the radio and gave JONES two alternatives...
one, to tell the Congressman, etc., to go to hell. GARRY advised
JONES that if he did that there would be no way GARRY would be
able to handle California., The second alternative was to let
everybody in. { u

" GARRY advised he did not believe JIM JONES was rational during
this radio transmissioni?

JONES finally advised the group could come on down to the
compound. They drew lots, four of the relatives were included
in the group, as well as the news media, including RON JAVERS (PH)
of the San Francisco Chronicle.[ '

GARRY advised they arrived at a very small airport at Port
Kaituma, which.is located six miles from the Peoples Temple
compound(

A truck with several Pecoples Temple members wasthere to meet
the arriving group. These members included a woman called "Sarah"
(who GARRY identified later in the interview as HARRIET TROPP, a
Hastings Law School graduate in 1977 and who now is one of the
suicide victims) and a man possibly named JOHNNY JONES. GARRY
was unable to identify any other members and stated he has a very
hard time remembering names.f / '

These members announced that only two of the party could go
to Jonestown -- MARK LANE and CHARLES GARRY. LANL and GARRY got
on the truck and a quarter of a mile down the road they met a
Temple tractor. The members on the tractor advised that RYAX,
his aide, U.S. State Department representative DWYER, and the
Guyanese representative from the Minister of Information were now
requested to come also to Jonestowvn compound.

LANE and GARRY returned to the airport. RYAN announced that
all the media must also come. GARRY stated he told RYAN to just
come and do his job; then GARRY told everybody he would try to
get them all into the compound./‘(/

B\
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GARRY stated they traveled six miles to the entrance of the
compound and four miles further to the main area of the compound.
When they got there they talked to JIM JONES over an intercom
and convinced him to let all the other members of the party come
to the compound. JONES made one exceptign and did not allow the

reporter from the "Enquirer" to comez/

GARRY advised that Congressman RYAN ‘and his assistant, JACKIE
SPEIER, interviewed forty people before dinner. After dinner,
with 1,000 people or more present in the pavillion, they were
entertained by a talent show put on by the PeoplesTemple members/ ;

JIM JONES was present-and was, according to GARRY, "rambling
on and on." GARRY believes TIM REITERMAN took notes of JONES'

conversation at this time./iy

MARCIE JONES introduced Congressman RYAN, who then stated
) he was very glad to be there, had seen things he didn't expect
B & to see, At this pronouncement, GARRY stated all the Peoples
- 5% Temple members started wildly applauding,ﬁ%?

Ih‘
JONES ended:the evening by speaking with the media(zcj :

There was room in the complex to house just a part of the
group for the night. The following visitors remained at the
compound Friday night: RYAN, SPEIER, DWYER, LANE, GARRY, and
— the representative from the Ministry of Information. All of the

party stayed in the guest house except for LANE and GARRY, who

_ had a room next to the radio shack. The rest of the party

. departed to find rooms outside the compound./#)

"On Saturday morning betwéen 10:30 AM and 11:00 AM the media
returned to the compound on the Peoples Temple trucks(u/

i The media spent the morning taking pictures, etcﬁhy

s

- At 1:30 PM, Congressman RYAN told JIM JONES that therc was a
family of six that wanted to leave. JONIES "freaked" out at this,
according to GARRY, and called the family traitors, liars, etc.
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after all it was just six people that wanted to leave. JOXES
stated to GARRY that he had told everyone the night beforc that
if anyone wanted to leave they could. At that time no one wanted
to leave. JONES now felt that these six people were out to
embarrass him. GARRY stated he tried to convince JONLS to let
these people leave. GARRY advised the six then increased to
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) fourteen people. GARRY recalled the PARKS family and LARRY
LAYTON being among the fourteen; however, he advised he could
not remember any other names or faces of the fourteen.(’

At this point GARRY decided to leave with these people if
there was room, stating it was raining and the whole affair was

very sad. fi)

GARRY safd he was getting ready to get on the truck when
JACKIE SPLIER came to him and said he had to return to the
pavillion because a man named SIMMONS (PII) wanted to leave and
take his three children with him. GARRY stated SIMMONS could
pot do this because he did not have custody of the children.

MARK LANE was also supposed to leave, but they both then returned
to the pavillion.f

GARRY told SIMMOKS that he could leave, but he could not take
the children with him. SIMMONS stated he would not leave without
the children and that he would stay and be harrassed. GARRY
asked SIMMONS what he meant by this and then went and spoke to
JONES, who told GARRY that SIMMONS would not be harrassed./”/

.~ LEO RYAN was rounding up the last of the group to leave.
o LARRY LAYTON then came up and talked to RYAN, stating that he

also wanted to be expatriated or to defect.,’lﬂ/

It was agreed that RYAN would spend another night at the
compound since there was no longer room on the plane for him
to leave. Another chartered plan would come Sunday for RYAﬂ(Zb/

. GARRY_advisgd that at this point in time he and MARK LARE
were again taking steps to leave and were shaking hands with
RYAN. RYAN stated he was very impressed by what he had seen

and that he would not make a Congressional recommendation to

investigate the complex. RYAN further stated that he was

ggi? convinced that the charges against the Temple were not founded,
5??2 but that peer pressure and isolation made it diffjcult to leave.
o - This last point would be mentioned in his report

GARRY told JIM JONES that he could "live with this; this is
a good report.fu

WHILE they were talking to RYAN (MARK and GARRY) a man came
up and put a strangle hold on RYAN and stated "Congressman HYAN

2338 o248 LTV a TSILE

you mother fucker." He put this left arm around RYAN's neck and

(™

oo
c.
“

-

2
/



SF 89-250
MM /dp

had a knife in his right hand. GARRY identified this man as
DON. SLY. MARK LANE and GARRY attempted to get SLY off RYAN.
TIM CARTER and other Temple members came up and wrestled the

knife from SLY. SLY cut his hand., RYAN was very upset and

a5 o A A% & smav ¥V

had SLY's blood all over his shirt and pants.lu)

A fresh shirt and pair of pants were brought from the
stockroom for RYAN. GARRY did not know if RYAN put on these
clothes. DWYER was also present during this incident, and
suggested that RYAN leave now rather than wait for Sunday /’/

GARRY and LANE then were forced to remain at the compound
because there was now no more room on the airplane., DWYER

stated he would take RYAN to Port Kaituma airport and then come
back Saturday night and another plane would take GARRY and LANE

out Sunday ml

GARRY advised that he talked to JONES after this incident
and told JONES that he thought this attack on RYAN was the work
of an agent provacateur. JONES reply was that it was not such
an act, rather that the people were so angry. GARRY asked JONES

what thev were anecrv about and oot no answer /73
Y AL A& W .A‘\-J 'Iv‘h‘ V‘l‘.b-J e R W Wl W S W bv' -8 o N P hd TV T e ."

.

Some time passed and GARRY then spoke for the first time
with friendship to MARK LANE, suggesting that they take a walk.
The walked past the cottages and evaluated the weekend. Both
believed it looked good and GARRY stated he felt he could "live

with it."l‘]“

LANE then said to GARRY, "I want you to keep this to yourself.
This afternoon when JERRY PARKS asked to leave with his family
he asked me to go with him to get his gear. He was afraid.

He said this place is not what it appears to be. W¥We work 12-18
hours a day. We got no meat unless there are visitors. There
are 150-300people who would like to leave here."/@/

f 7

At 4:30 PM or 5:00 PM JACK BEAN (who has been with JONES
for 25 years) and JIM MC ELVANE (PH)(a real estate man from
Los Angeles, who had only been at the compound two days, and had
a sister, IIAY, at the compound) came up to MARK LANE and GADRY
and asked them what they thought about the complex. GARRY told

them that he felt there should be more freedom to air opinions

"and that this would make it a stronger place to 1ive./ty

The two members stated there was a special event meeting at
the pavillion so LANE and GARRY returned to that area f"/

WAL
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People were coming in droves to the pavillion. MARK LANE
and GARRY were asked to meet with JONES. Present at this
meeting were: SARAH (HARRIET TROPP), JIM BEAM, JIM MC ELVARE,
TIM CARTER (who did not stay), This meeting was held at 5:00
PM which time GARRY stressed to interviewing Agents. GARRY
stated that he later learned that RYAN was shot at 4:20 PN,
therefore, the people present at this 5:00 PM meeting were
important. GARRY stated later in the interview that it was

JONES said to GARRY, "Charles I am worried. When LARRY
LAYTON left, he hugged me and said 'this shit's got to stop.'
JOE WILSCON and JERRY PARKS have also left. They have taken
every gun in this place, there is not a gun left.yl(}

MARIE KATSARIS came in and talked to JONES for about 30
seconds. JONES came back and said that LANE and GARRY had
to leave and go b the East Guest house because "feelings are
so high your lives are in danger. People are angry."ﬁﬂf

GARRY advised he still did not understand why the members
were angry. They did not appear angry and were smiling and
giving greetings to LANE and GARRY as they passed by them./p/

LANE took his luggage and GARRY took his briefcase and
they proceeded to the East Guest house, which GARRY described
as being quite a distance from the pavillion.//

JIM MC ELVANE followed them until LANE and GARRY turned
into the guest house..,GARRY told MC ELVANE to let him know
what transpired at the meeting and MC ELVANE then continued
straight ahead on the path. Once inside the cottage LANE
stated to GARRY that he did not like this situaitonffly

Next to the guest house, GARRY advised, there is a small
cottage about 20-30 feet away where he observed some black men
standing in front of the cottage. They took 8-9 guns ocut of
the cottage and boxes of ammunition. Then DOXN SLY came and sat
behind the guest house. SLY kept asking people passing "when
do you want me up there?" SLY finally left, 19/
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The two young black men came to the guest house, who GARRY
identified as "Johnson"and "Pauncho." They had guns in their
hands at the ready position and were happy and smiling. They .
stated to LANE, "To die for the people is revolutionary suicide.
¥We are dying to expose fascism and racism.,” LANE responded by
asking if there wasn't an alternative, and if there was not,
he and GARRY would stay behind and write of their cause. They
smiled and agreed with LANE. LANE or GARRY then asked these
black men how to get out of the compound. They first stated
"take a plane," and, after it was pointed out there was no plane,

P R L o5 - N VI PR I T

tney advised LANE ana GARRY to go back tnrougn the Dusnf”

The Temple members then left, GARRY and LANE, headed for the
bush. GARRY stated he was still hanging on to his briefcase./lz/

As LANE and GARRY headed into the jungle bush, GARRY stated
he could hear occasicnal statements being made such as "TIM
STOEN is not the only enemy'"; "No other alternative than to die";
"Let's not be devisive.)} q,

After going about 100 yards into the bush, GARRY heard JIM
JONES state, '"Mother, Mother, Mother, Mcther'" and then GARRY
heard three shots. GARRY adv1sed that although hemlmd now read
articles in which MARK LANE staifs he heard 80-90 shots, he,
GARRY, only heard three shots

They slept about two hundred yards into the jungle. 1t was
cold and raining. GARRY stated they laid in the jungle for

o + + 8
about fourteen uOurS.'“’

LANE and GARRY then got up and walked through the jungle until
they reached the road that leads from the compound. GARRY stated
they did not cut through the compound, but went straight througch"
the bush to the road. GARRY recollected it was about 4:30 PV
Sunday afternoon when they reached the road. Thev started walking
toward Port Kaituna. A truck came by and gave them a ride to the
Army post police department at the Port. JE

At the Army post they saw MIKE PROKES, TIM CARTCR, plus one
other white male, who had worked in the radio room at the
compound, being held by the seldiers./»&(/

GARRY stated he remembered that TIM CARTER had been at the
final meeting with JOXNILS, but had left the meeting early. GARRY
could not recall whether MIKL PROKES and the other white male
had been present at that meeting.’f}f

(2
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GARRY stated that while he and LANE were in the jungle,
LANE told him many things about the Peoples Temple which he,
LANE, stated he had learned from TERRI BUFORD, who, according
to LANE, had been elected to take JIM JONES' place should
something happen to JONES. LANE told GARRY he had learned
about the drugs, beatings, and people being drugged at the

compound. GARRY wr }-not sure whether LANE mentioned knowledge
of weapons or not

GARRY stated tha.t BUFORD had left the Temple several weeks
earlier and went at that time to stay with LANE./]’

LANE also advised him at this time that he was receiving
payment from the Peoples Temple /u,

GARRY advised that he was being paid on & monthly basis
by the Temple in the amount of $5,000 (although he had requested
$20,000). GARRY was originally givén a retainer /l(/

GARRY stated he had no knowledge of the Peoples Temple
financial affairs; did not know what bank their check was

drawn upon .,“A.

GARRY stated at no time had he been offered land in payment.ﬂ/

Interviewing Agents asked GARRY the following questions, and
GARRY answered negative to each question: /lﬂ/

Do you have any specific knowledge of acquisition, licensing
or shipment of any weapons by Peoples Temple members?(w

" Do you have any specifickiowledge of firearms training
received by Peoples Temple members, including specific dates,
places and by whom? /;'/

Do you have any direct knowledge of threats to harm any public
officials or current or former Peoples Temple members as a result
of persons attempting to expose the Peoples Temple; infiltrate
the Peoples Temple or inducing a member to leave the Peoples Templc?
[ &

Do you have any knowledge of cacheing of weapons or monies?

Do you have any knowledge of discussions or copies of a /
"contingency plan'” reportedly espoused by Reverend JONES

as
meangs of retaliation arpainst anv persons “er -
- P LA R By dliio v &AGHY A OVIIID ﬂ.\.. A=t I] .l. [FH U il T

or capture Reverend JONES?
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Do you have any knowledge of a conspiracy or discussion by
members of a specific federal official as a target? “1,

Do you have any knowledge of "hit men" or "angels?”/.,

Do you have any specific knowledge of Peoples Temple
members being utilized to compromise public officials for
the furtherance of Temple objectives? l",

After GARRY responded "no" to the above questions, he

discussed a private investigator from San Francisco named JOL
MAZOR., GARRY sgtated YAZOR came to CGuvana while GARRY was there

PAfs s an Nhasavan & A R e M LR AR AT SV e s s e wm § s T me - e -

in September. 1978. GARRY described MAZOR as working with the
defectors from the Peoples Temple. MAZOR took voice prints of
Temple members in Guyana and after he apnalyzed these prints he
told GARRY he wasmtisfied the people were not being held there
against their will. Im

MAZOR told JIM JONES he should have more security and MAZOR
was willing to set up a security system for JONES, including

£ hirT T ad wmwmmad srmmd Fawm TAVNTO y
UL .LLI'.B-L“B 8 viiitli MiWl VEDL LWL JWVITLW . ”’

GARRY advised there are currently 15-20 Peoples Temple members
at the Temple in San Francisco and he has no knowledge of any
guns being in the temple. l

GARRY stated he has never hearcbff any records being kept by
the Temple to use for black mail

GARRY stated MARK LANE could be reached by teliephone at

—in Memphis, Tennessee. I“’

GARRY stated he had eaten cheese sandwiches at the Guvana
compound and had never been drugged, contrary to what he stated
the newspapers are now printing about the Cheese sandwiches
served there. ml

GARRY stated he heard no shots the night he spent in the
jungle, but the next morning he heard several voices and shots,
the location of which was difficult to tell. / /

- GARRY stated he had absolutely no advance information that
anything like the occurrences were going to happen f"/

" The interview was discontinued at this time because GARRY
had members of the Peoples Temple waiting to confer with him.

»
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Andrews

ox
mst £1own to Anarets
rorce base from Guyana, South America, havin x ived

- has been -]
employed sinc anuary + 1978. The first knowledge he had
of his assigrment to travel to Guyana was on Thursday

joverber 9, 1978, when he w ciacned to travel

He expleained that the
learncd at that tinme o gregsman LLO J.
RYZN from California to travel with a party to Guyc.na/ul

He was to cover RYAN's vieit to Guyana and to cee
Jonestown if possible., He flew from San Francisco teo
New York, where he met Congressman RYAN and his party,
and they departed New York about 3:30 p.m. on Monday,
November 13, 1978. Congressman RYAN was reprecenting the
House International Relaticns Commrittee to check on corditions
in Jonestovm. He recalled that also present on this ajxplanc
flight fror Yew York to Guyena were eight other media people
irc addition to himself, 25 well 2s Congressmen RYAN and Lis
Administrative Assistant K. JRCQUELINL SPEIERS. In addition,
JINM SCHOLLART cof the Housc Committee Staff was also prerent.
They flew to Trinidacd and subsequently to Georgetown, G\V"na
arrviving there Tuesday night, November 14, 1578, about rmidni t./z

s

211 of the members of the nedia
verg permitted to enter the

country

[

guest vei nddue at ine U, €. Itbassy and
approximatcly 12 hours at the Immigration
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at the Timheri ARirport in Georgetown until the matter of
his permit could be resolved. Subsevuently, his pernit
was receivyed and he was permitted to enter Guvana for

five days w

Congreseman RYAN had been
negotiating for an invitaztion to Jonestown, Lut that he
was given a list of conditions which would have to be mot
in order to visit there. Thece conditions included that
Attorney VNALRX LARE be vrescont, that mernters of the Elock
Caucus be present and that the Reverend JIN JONES would
choose the members of the prese to go there. Congressinan

Congressman RYAR reached an agreencrit with Attorneys MARK
LANE and CHARLES GhPRY, who is the attorney for the Pcceples
Terple, permitting them to travel to Jonestown.

. there was a logistics problem involved due to the planes
T and the landing strip available.’]{’

A grovp of people calling themselves Concerncd
Relatives, totaling 13, were interested in accompanying
— Concrecsman RYAN to Jonestown., This group of people consisted
cf individuals vho had bcen in the Pecoples Temple, werce templa
dropouts or were people with relatives in Jonestown./ﬂ%}

m the press media paid a part
of the cos plane trip, the Concerncecd Relatives

paid a portion and Congrescman RYAN also paid & portion of
the expenses for the planc to fly to Jonestown. The planc
was an 18 seater and present on the flight were Attorrcvs
LANT and GARRY, four members of the Concerncd Relatives
group only as the entire group was too large to take and
it was decided these four would represent their croup, and
a n i

as well az Congressman RYAR and his Acninistrative

Aide, K. JACQULLAND SI"L"ILRS{‘(/

)
L4

1
i}

Congrcesman RYAN had said thot
he wae not pre-judging anything and hed en cpen mindé concernis o
his visit Lo Jonestovn and wee represanting constitucpi?ﬁqy

370

RYA, however, did not agrce to these conditions. Subseguently,
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from his district in California in view of the interest
of people there in the Peoples Temple and their concern
for friends and/or relatives.(u,

Their piane left the Georgetown Airport and
arrived at Port Kaituma in the late evening of Friday,
November 17, 1978. They then proceeded via truck or a
land rover into Jonestown, which is about six miles away,
which six miles congsisted of deep, red mud./”,

» A sergeant RUDDER, a local Guyanese constable,
and his deputy met them at Port Kaituma. RUDDER said that
he had instructions that only SHARON AMOS could proceed

ey = dwm o m— [ T . s —

'CO uoneswwn, nowever, MGP WEel Dawh ay uéo.r.gewwn a.nu ﬁut
a member Of the party. *smou AMOS as being
a current member and leader o to 60 people living in

a house in Georgetown where supplies were received by the
recples Temple and subsequently forwarded to the Peoples
Temple in Jonestown. Attorneys LANE and GARRY could not
understand RUDDER's orders and some members of the Peoples
Temple, about five or six, arrived on a red tractor. They
entered into negotiations and subsequently, agreed that LANE

-rmel GCARDBY il s Al fn Fived o TAnaosédavem mA maccakdadan
(-4 el LUULL YU Wi &l »4ali DV WU UNESTOWH anc ficeglciace

for the Congressman. They walked to a nearby telephone or
transmitter and after an apparent conversation, came back
and said that the entire party could travel to Jonestown.
LANE, GARRY and Congressman RYAN were among the occupants of

the first ck to travel into Jonestown, along with the other
people temple people. The truck then
returned Ior the p e four people representing the

Concerned Relatives group./}|

Congressman RYAN had been there approximately
20 to 30 minutes when group arrived there. They
went to a central location, which place was an open air
meeting place with a corrugated tin roof, a stage and seats.

They were welcomed and served iced tea The people were
very hospitable, although W he had heard
that this had been staged Ior eir bene They were

told that the people there wanted to entertain them and they
had dinner and entertainment, which consisted of singers

and a rock band. the ﬁﬁ&vﬁersonnel filnmed

is. The entertainment ended about 11:00 p.m. that night.
the room was charged with emotion. Congressmaza-gy
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RYAN gave a speech explaining that he was an impartial
observer there and elaborated along this line, that it
appeared that some people were happiler there than

before. There was great cheering, however,ﬁ
he again later heard that the people had beén insgtruc

to do this. When the time came to leave, there wvere no
accomodations there, but a cottage was obtained for
Congressman RYAN, Attorneys LANE and GARRY and possibly
SPEIERS, with the remainder of the people renting the home

of a person where they spent the night.{l”

The following day, Saturday,
things were doubly tense. Congressman RYAN was interviewing
people in Jonestown privately, some ©f whose names had been
given to him by members of the Concerned Relatives group.
The previous evening, DON HARRIS of NBC had received a note
from a young man with three names on it, which note asked
for help in getting these people out of ionestown.fyj

HCongrzesmn RYAN as he wanted
to Bee parts of Jonestown for himself. After a conference

with Attorneys LANE and GARRY, an agreement was reached that
the media could roam around the grounds. He was subsequently
refused entry into the “Jane Pittman House" on the basis they
wanted to protect the privacy of the people inside who were
elderly. He said he believed the actual reason was because
the women occupants of the home were packed in "like sardines”
and that there were 65 people stacked in beds there. He noted
there was an allegation of funding of the Peoples Temple through
social Security checks of the elderly, such as the people
there. One of the leaders of the Pecples Temple went into

the Pittman House and requested permission for them to enter,
which was granted. As they went inside, however, many of

the women inside left. P t21k_ to several women and
all of them sald they liked it there. '/JI’I

* his tour of the grounds and the
people preparing to leave started reporting to the central
assembly area. When he returned there, he saw some women

with Congressman RYAN who wanted to leave. Be noted in

particular that the PARKS family was present with Congressman

RYAN and wanted to leave. Other people then jolned Congressman
(%

\
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RYAN and this group. *the time to leave hrd
arrived as the airplane 1n which they were to depart wcs

arriving at a certain time. The press got into the first
truck which was leaving. He said that some of the medias
were going to film Congressman RYAN as they werce leaving.
congressman RYAN was remaining hehind to stay with and
glve protcctaon to members of the Peoples Temple who had
expressed an interest in leaving with RYANL, but who couvld
not get ontn the first truck due to it being crowuded.
atterneys LAKLD and GARRY were renalnlng at Jounestiown and

not traveling to the airport. { ’

mhe had intcrviewed the Reverend
JIM JONES an > had alweys permitted peoplie (o

leave who wanted to, but that if people did try to lcave,

he would say: "Fathet has failed his pecple”. He tried to
talk women out of leaving when any expressed an intercst to
leave. One of the women involved in this was EDITH PARNS

of the PARKS family at this time, everyone vas

erbracing one another and everything wus on friendly terms ‘7

The truck on which m
and other individuals were riding proceeded alcu yards

before it became stuck in the mud. He then heard a loud
checer, saw a commotion and people running. About five tc
ten minutes later, Attorney LANFE came up the path to the
truck hustling Congressman RYAN with him. Congressuan
RYZN's shirt was pulled up to his waist and there was bleod
on the left side of the shirt, however, i;,):as later learned

it was not the blood of Congressman RYAN.

congressman RYAN got into the truck and said
someone had thrust a knife at him. The truck then traveled
to the airport, but the plane on which they were to depzrt
nad not yet arrived. Congressman RYAN and the others sat
down in a little shed &nd Congresesman RVAN told them whot
happened to him back at Jonestcwn. He gaid a young whi'lc
male had lunged at him with & knife, thai he had fallsn
back and that MARK LALE, who had been his opponant in thi:
matter; had saved his life, as he had wrestled tlhiec knife
wielder to the ground. The knife wielder was cut during
this attack and it was apparently his bLlood that vas on
Congressman RYZN's shirt. 7

_beiore the trueck in wiioi
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he was riding pulled away from Jonestown to drive to

the allport, a Negre male got cnto the truck and clung

to the side of it sturlng at him. A female terple mombe
inside the truc this individual as being JOE
WILSON WILSON's wifc and child had
lef: Jone - date trying to make thelr woy
to Pert Kaitwna., WILSGY rode all the way out to the
airstrip on this truck with then .(14)

*tkere were possibly 32 people
milling arcind sn the area by the airport waiting for the

plares to take them away from there. He said the truck

on vihich he and other members of the press and others

had trezveled to the airport must have returned and brought
back a second group of peorle. BOB BROW of NBC was

filnirg the activities there. they were
receiving many hostile lcoks an a ¢ menbers cof the
press gathered together. The two airplanes had landced

during this period cf tinme. One plane was & smell, single
engine plane with a capacity of about four to five people./jy)

mthc larger airplene, an
Otter. He later learne a ARRY LAYTON, who wus ona ii

the last people to get on the first truck including

and the media as it pulled away, had gotten onto the snall
sincle engine plane. He explained that when LAYTON got onto
thcir truck that the Temple People who were riding on the
truck and leaving Jonestown, crowded togellier and away

from LAYTON and said not to let him on, that he was &
traitor and would hurt tham. As & result, vhile on thc
truck, started interviewing LARRY LAYTON, who
was ver the temple people werc
adanent that LATTON § ould not be permitted to go with them
and that they were afraid of him./z

At the airport, Congressman RYAN, DICK DWYER,
Deputy Chief cf Miscions of the U. S. Euwbassy at Guyana and
othere were Irisking pecple to muke certain they did not nove
firecarms befcye boerdiro the airpleones. LARRY LAYTON,
whom lie decscribed as pele and "hypor" saidé he had to cet on
the first plane, referring to thz small plane. RYARN vas
on cne side of the small plarne and LAYYCL apparently vioint
to the other side and clinbed inte the plarc. [u)

3;5\'
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— he described as a truck arnd
a tractor with the truck partially concealing the tractor,

drive over to the aree where they were congregated. This
was during the pericd of time that they were still milling
around arnd friskinc people.(uv

subseguenlly, approximately three to five males
cane walking over sviftly from the direction of the truvchk
and tructo* and JGL RILQON wae ene of thuh.

=AY snveral peo
ker stendineg by
the airplane.
this sequence of even

fell to the ground and noved be :
protection as did DC3 BRCWH. He was trying to take cover

behind the airplane tire and he heard additicnal shote., He
1d the shootlnc

m

five minutes or less.
looked kchiné bim.
He sBaw N BARRIS of FBC trying to get behind the tire of
the plane, as was Cerngrestman RYMN. Ne heard later anothox
individual was also trying to get behind the plane tirc

for protection. He gaw an individual come around the eide
of the airplare., He saw BOB BROIW lying on the ground and
believed he was hit, but not dead &s his body wes rmoving

He alec szvw DON HARRIS on the rrrnvr'.'-. tritdh hiec hadv
Y wh ki Ak “v‘fl

onme
il 8 Adw: AW W AR TS & WAl ieataNa

rnoving 2nd believed him to still be allvc. An unknown
individual then came vp and placed hisc rifle hy the haaad
of DON IiARRIS and fired, administering what he called the
rcoup de grace". Either this same individual) or ancther
individual did the sane thing to BOB EROW, both eof who:
were on the ground.,/

ving to moke un hi-

-
seiild  asSCad il T ¢ L LEL R Y "

}J-

[
-

wa then pos*ib]§ 10 to 15 yu
né a t

s (o}
to play dead or run for it, then decide
n across Lthe alrplane field inic Lroplczl rain

T A e _
fcrest area. 1-e rc.h lntO th:\s dc‘nsc unuargro‘._-bl‘l ac f;
he could. He had a camera bog, which he dropped on &I
ard he croppcd his Kikkon cansra in the swampy &xca af

vent. inio it.(lu
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&z a pasturo, e procecded
Clis fequently, he made his way around the
perimcter of tho airport. He then saw lc S recognized

Ee gaid

&t the larger twin engine Otter plan
es had been shot out. The srzll plane

(]

P |

(&3

as disabled as the ti

manﬁged to take off and be was told that it hod one passengex,
a female temple dropecut mcenbher. He was not certain as to
when the small plane took off, but understood it surmonced

help. (u,

He observed Conuressman RYAN's body as well as
the bodie of PARRIS, BROWN, GKLCG RODBINSON, San Francisco

iner o
Examiner r
Re

h

i

r+

- = - Iacdidn d&ha
l:‘.Dher; and the b"‘;!“ cf a woman beside the

[a]
i ane, said he could nct see who shot Congressmen RYAN
he believed that the individual
who shot DON n1S was & young black mals, possibly
r or in his 20's and perhaps a little taller than

og
3

He said it all happencd qo

_wa ra]e, howevea. "he believed him to be /‘hf
q heard from several pecplc

there, includirg one © e dropouts, possibly DRLE BATYS,
that LARRY LAYTON cot into the small cirplane while Concressman
RYZX was standirvg beside it, &t which time the truck and
tractor containing the men who did the shooting were proccedirg
toward them., LIZYPON had, or wze handed, a rcevolver and
started shcoting. Ke said he might have been handed the
revolver through the window, but he also had a satchel with
him which had not been checlied, to his knowledge, for wveapons
due to their inexperience in such things. The revolver wvius
a8 £ix eylinder and LAYTON appavently
ghot five times as theYe were five emply chambere whon ihe
revolver was recovered following the shooting. He czid zﬂ}
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that he suggested to DWYER thet since he Wi & governm ant
official that DWYER should teke custody of this revolver
and he diad. AYTON wias detained by other Guyarnese
civilirn males. He was 2lso told by he belicved DALL PARKS
that PARKS, afiter LAYTON started shooting at the pecple

in the snall plane, hed wrestled ILAYTON for the revoive:r
and they fell out of the pPléne, that PARKS pointed tho
revolver at LAYTON and it cither rlsflred ¢cr was empty

when he tried to shooit LAYTCH. (
. . ....... . . ., - -
mmnuu ac & white male, age 25
to 30, 5° 0 to }50 pounds, with short curly

hair and "spacy" lookinc. (”

he bhed heard nothing to indicate
any type of conepiracy to acsassinazie Conorcsesman RYLN or
any other government official. Ile noted tlict he had no
knowledge of the Peoples Temple 23 itrc activities prior

to recezv¢ng thie a591ng4nt as rrcvioualy stated. Latex,
while in Jonestcwn, he heard from ar oprouvte there that JONES
was preachlrg that the wedia 2r Congress sman RYZN had guns

and vere coming there to get them. He said he did not then
understand what this actuezlly meant. Kc kucw that conditions
were tense follewing their arrival and at the time of their
departure, but knev ... +y & far as apy ploas to cumait
violence on the part of the Reverend JOLES or memrbers of

his termple. (u

qhe had made notes concerning
his trip to Guyana and Jonestown and he recorded lnter in

his notes following the shooting of Congresonan RYAHW and the
other members of his party, the nancs of the ind :vmu)f
responsikle for the shooting as furnished to him by dif?f

ren
dropout menbers ‘Fuam the t'c“'tpl(. that he iniexvicw of
this infory 1 dic - hisz notes

wn order o contisvg
the =+0ry ne was ; 0 as hat tronspired at {he

airpoxt.(‘ “,

584
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Cn l'ovewnber 20, 1¢7 as re-contacted in
&L nd

Quvised ac that time he ha Yeady told

SA the names of the individvals responsible for the

shoOting. He said these individuanls vere ac follows:bq

bald

1. TOM KICE

2. ALBEKY TOUCHLTTE ,
3. JOE WILSOH 'II[
4. LARRY LAYTOR 4

Be also advised thazt a STAKLEY GILG was the driver
of the tractor or truck which brought the indivicduals te
the zirport vho 4id the shooting, clthough CIIGC himeclf
not identified as becing one of the individvals
doing the shooting. u,

o ) KICLI may be a middle aged
white male wITT & Ctreowcut and a rouchk, hatchet type face,
whom ho saw at Jonestown, but L ic not certain concerning
this as the individanals who gave hin the infernation that
KICE wos involved in the shooting did not furnish his rac
to him. He undcrctood that IICE waco E
poseibly a .45 sutoimatic, and was one cf thuse on the truck

re tractor(ﬁu’

~ _concaorning ALBERT TOUCHETTE, he did not know this
indivacual's rzce, but heard that he had some kind of 3z
riflc and was firing at people “V

\

By, lommmdgvmer s b a2 aiaas
el bl w0 at Tt TNy

334 . %S
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concerning JOE WILSCN, is
individual he had previou‘ ly discueced with SA ara

e w8 T D

WI LSU'\] is a I\EG’IO naJ.e. age 21 to 23 vith ghort Corn row
and people said he did participate in the ehooting, furihnr
details un}'.ncwn.{u'

ng LARRY LAYTON, previously descxribed,
w DALE PARYS said LAYION chot one of
P aughters on the pla:we.’.’

he cempilecd this information identif yin
: . A
the abkove individuals &s bLJ.IHj involved in the Shuvt“’::’ from

the DALE and EDITEH PARNS family, JIM BOGUE end family,
except for one daunchter, vwho chose to remain in Guyana and

from HAROLD (CORDRELL, who has been a frenber cof the Peoples
'I's:‘.ple for 25 yesrs and was former hcad of the temple cecurity
in Czlifernia. CORDELL went to Guyana about eight to twelve
months previoucs when the JORES group did, hovever, he fell into
dicsfavor with JONLS ané had decicded to leave and was aititerpiing
to leave and was at the airport at the tine of the shc-oting.,‘l

R r
Vthe chooting actually commenced about
4:15 p.m. on urcay, November 18, 19878 and that the shooting

sounded like pops or small crms firec primarily to him. lis
did not know where JACKIE SFEIERS wee daving the sheooting,
He recalled that when their plane evacuatirg the vovnded
departed Guyana that some of the more seriouuly wounded got
off the plane at San Juan. Included among those people vao
ANTHOWY RATSARIS, Concerned Rcletive mermber who was ghot up,
as was his father, STEVL RATSARIS. DBFVERLY OL1IVER, a Xugro
femanle, age about 47, and a member of the Cenceryned Reolaocives
group had her ankle taped. Her husband, HOVL.ID, age 57,
who was in the Conccrned Group there, hau rezained bahing
at Georgetown while the others went to Jonecstour and thoes
were evacuated as he apparcently had o stioke ené accoxding
to medical personnel, nceded hkelp Diandiatel y./

-t‘-'“velod via THA jot frem Guoncoloni.
Also, staved ot Gecrgetown nd was not on Lo

plane wit

never interviewved hy anyonc eonncoied
with the Guyanese covermmeni cencorning this shooving ot the

airport. (-u,

075" )
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Date of transcription

stated that he was ameng
numerous news media pecple who were assigned to cover

a trip to Jenestown, Guyana and to travel with U. S.
Congressman LEO J. RYAN (Democrat; California) and several

relatives of members of the Peoples Temple. Prior to
the Guyana trip,HaS ariong a group of
peorle wvho attended a2 presentatiocn concerning the Pecples

Terple put on by the Peoples Temple in California. The
twe attorneys who represented the Peoples Temple were aleo
present at the time of the presentation./

mhe flew from Califorrnia
to New York on Monday, lNovember 13, 1978, and then from

New York to Georgetovn, Guyana on November 14, 1¢78. The
two attorneys for the Feoples Temple met with Congressman
RYAR and the rest of the contingent from the United States
cn VWednesday evening or Thursday in Georgetown and, on

Fricay evening, November 17, 1978, they got the "okay" from
Attorney LANE to proceed to Jonestown. m
hey all then flew from Gecrgetown to Jonestown where

cy were delayed at the airstrip for one to two hours
before receiving permission to proceed to the Jonestown
prorer. The whole contingent was transported to Jonestown
via truck and the trip took between 45 minutes to an hour,
placing them in Jonestown at approximately 7:00 p.m. The
temple people put on a big ceremony and "God Bless America"
was sung. Many of the people appeared to be happy, however,
that evening, a slip of paper was passed to NBC Correspondent
DON HARRIS Ly someone who wanted to leave the settlement
and return to the United States. Nore of the visitors vere
permitted to st&y overnight there, so they all left and
returned the following day, Saturday, at appreximately 10:00 a.m.
On Saturday at Jonestown, an older woman grabbed DON HARRIS
and indicated she and her family wanted to leave the
conpound and return to the United States. HARRIS broucht
this woman to Ccungressman RYAN and she and her relatives
stated on voice recorded tape that they wished tc 1eave./lﬂ/

Lo -3 & [ 7 K
investigation on 11/19/78 o Camp Springs, Maryland .., BA 88-173
é 7 sa
- CX W g
t.y.___L’“ a,(“:’i Cc"l:_t___“ . —— Datc dictated _ ______]..L_ZZ_/.'/_ i
Trr gLzument CLnNlsing 90N FELATMLAIINILHRT MO CONZIUSACS O the FBI, I is the propa iy of the E LI 2nd 05 leancd to yuur Catnoy;
it 2 s contents arc not to He distoibuIcd 0 313 9¢ yOUr #y2ncy. -y "‘
‘) [ () .
v
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congreesman RYAN then interviecwed the Reverend
JONLS on tape about alleged tortures; dis:c:rollnc._rv neasures,

etc., used aghlnst memugr= of the Poople Tomole at
Jonestown. Reverend JONES denied ali allegations and
additionally stated that the only guns in the compcund
were used strictly by the hunters to obtain food for the
merthers of the church.(”,

|L

When the whole contingant was getting rcody to
depart the compound for the airstrip, approximately 15
other church nembers sulddenly vanted to "defect®. The
visitine contingent and the "defectors" werc driven to
the 2irstrip vwhere there were two alrplanes waitino.

Shortly after the arxival at the airstrip, W
a tractor pulling a flatbed truck with canv er e

top. Three men got off the tractor and flatbed, walked
toward the reporters anéd asked which airplane the Peoples
Temple members were leaving on. Ko onec responded to this
question and a short time later, these individuals pulled
weapons from the flatbcd and opened fire on the pecple
starding on the airstrip. as he
remeimbers it, the people from the temple who were on or
near the tractor wher the unprovoked shooting began were
one black man named "STANLEYY" {8river of the tractor)},

one vhite malc who was approximately 45 years old and
appeared to be the leader of this group, and three other
Kecro males. Orne woman "defector" was killed as she was
about to board one of the airplanes. The engine and tires
cf one of thece airplance were shot out and, although

there vere erbassy people in the area, the people doinc the
shooting seered to convine their shooting to the contingent
from the United States

: sllén one © e wally
up to h1m and e}-ct him in the head,

stated that he remained motionless
feigning death, when he was t goain; an apparent attempt

to make sure he was dead. stayed, laying facc

down on the airstrip, for approximately cnc~half hour ,

and he heard an airplane engine start anongst the noiseo

of people crying. Be then ran into the thick brush surrourding

(¥

¢ temple peop
killing Lim.

e X
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the airstrip and banded together with other
tate Departwent official who had fled.

b70 & the next morning, sunday, Nov 39 e 157C,
approximately 40 Guyanese goldiers arrived and sccurcd
the area so the group could eventually be evacucted. 1'/

(
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» Was advised of the identities
'1ng 7sgents by a display of credentials. He
wrs &dvicid he wes being interviewed cqncerning a possible

Feicral vioVArion in connection with the d~ath United States

C Lrissuen T1¥0 J, KYAW., Therealter he i1 vided the follow-
i n‘:-.'". =&t101‘l :(

Lo o ceoples Tenpla,
tiras Tron coscericd L 21A
Te ple.

22 R ATl YRS ad) ‘v’v’hv

orerates 0S Angeles, Californit. He has business telephone
O < roieice reone SRR )

?". " - o w e ———— e & llole

the United A1r111esi“i
1 11/20/78 San Juan, Puerto Rico  , _SJ 50-123
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flicght from San Francisco, California on November 13, 1978,
to New York, New York. Also on this fl1ight vas Congressman
LEQC AYAN and two aides. These aides were JACKY SPIERS,
who handled logistic matters for the Congressman. Another
ajde, JIM (last n=zTe unkno-.m).‘u,

N7

Alsc on the sane flight and a member of the news
media contingent for this story was TIN REITTERVAN.
Mr. REITTERMAN is a writer for the Sazn Francisco Examiner,
Mr. RITTERMAN hzd written stories concerning the Peoples
Temple previous to this story. GKEG ROBIKSON wzs taken 2s a
photographer for TIM }"_-'.I'I"i‘EEL{AN‘u’

Other pnews media members were RON JAVERS, who is a
writer for the San Francisco Chronicle. RON JAVERS was
chosen Lo represent the San Francisco Chronicle because the
Chronicle had written several detremental stories concerning
the P:oples Temple and the Chronicle believed it would be
best to send a different writer.“"

-

Als0 on this flight were approximately t.enty-two
fzmily =enbers of people who were at the Peoples Torunle
corciunity settleient, Jonestown, Guyana. These Temily i -ml.ers
sere representatives of the group called "Concerned 3elatives
of Peoples Tanple™ (CRPT).“”

After arrivi York on November 13, 1978

he finalized his decision
and made final preparations
and departure to Georgetown, Guyana. i)

e

On Novesber 14, 1978” departed from New
York, New York on Pan American ig at three p.m. bcound for

Georgetown, Guyana. The flight proceeded to Trinicad where it
refueled. While in Trinidad a foreign correspondent assigned
10 Latin America for the VWashington Fost joined the media.
Also on this flight were the above-mentioned individuals who
departed San Francisco, California en route to Georgeto»m., u'

aJl) .‘
i _ ' oJ (‘“L 'i-f\\
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The flight arrived at approx‘ma;g]i Ligpight on
Nevenber 4 s 1978 at £

. lere was very tle or he
er Guvana. The entry fo members
of the media and Concerned Relatives of Peop emple was
nrot &£s easy. Wwhen RON JLVERS attempted to pass through
customs, the authorities scized his passport and wallet.
They refused to adoit him to Guyanza. e was detained a2s the
Cuyanese authorities found $230 in Guyinese currency in his
suitcase, This currency has a value of about $100 U.S.

It was explained that there is a law trkat no one may remove
more than $15 Guyanese currency from tte country and no.one
: r.ay bring in Guyanese currency. The avthorities held

ur., JaveRS for approximately fourteen hours,

]
5

x
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news media and Concerned Parents at ¢ Pegasus Hotel,

= 4

Georgetown, Guyzna. ("

The following three or fcur cays were necessitated
10 obtain the proper permits from local authoritics to make
\ the trip to Jonestown, Guya.na..’ui

During these meetings, discucsions, and so forth,
\ CHARLES GARRY and MARK LANE interceded on behalf of the
Peoples Temple. Both these men are kncwn 2s
Attorneys from the United Staztes who represent the Pecples
Temple. described these two Attorneys as “radical
attorney5 . ese Attorneys have deferded radical defendants
in the pzst, including JAMES F4RL REY.(

.2
i <

After these meetings were heid, it was decided
that four members of the Concerned Fel:itives of Peoples
Temple would be permitied to have accers to the Peoples
Temple. These people were JIN COBB. described
JIM CO3B as a younyg negro male who is 7. ce-ntal student.

Nr. CUBB was a former nember of the Peuples Temple. STEVEN
FAFESARIS was also admitted. An unnated black lady was the
third menber of the committee to be admitted. The fourth

member of the conittee was a thirty vear old woman who is a

L, sister of one of tae residcnts of Penples Temple.{”\ -
- .r,

i
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Also included in this party were the menbers of
the agdia, the Congressman RYAN and aide JACKY SPIERS. A
v.ember of the United States Lnlzssy at Georgetown, Guyana,
also va2s included in this grcup. Thke man's rnave was
RICHEZRD DWYXR. The Jest renbzr of this group was a local
representative of the Guranan Government who accompanied
the media and family members.(

-

The decision as to who would te permitted to the

settlement was made by the authorities at the Peoples Temple.
CHARLES GARRY relayed a messaze that GORDON LINDSEY would
not be welcomne and it was agreed that LINDSEY would not
accompany the media to the Peo

At approximately three p.m. on November 17, 197&,
the group boarded a Guyanese airline and flew from George-
town, Cayana to Jonestown, Guyana. The plane arrived in
Jonestown at approximately four-thirty p.m. The plane was
et by itso Port Kituma police. Tie grcup was provided trzans-
purtation in a truck owned and ojerated by the Feopl:z=s

Temple./

advised they were transported by this
truck approximetely ten to fiftecen miles through narrow
roazds in jungle terrain. The road had clearings of no more
than tweniy yards on either side of the highway and traveled
through very rough roads with much bush on either side of
the roads. {i’

Upon arriving at the Peoples Temple, they were

taken to a large "pavilion'" style building. This g a
building with roof znd open on four sides. ﬂ spoke

with FRever IONES z2nd was advised what paramelers were to

This

WAS necessary as it was
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Peoplas Teudle provided a2 band and quasi party W

When this show teminated,w'requested
permission to spend the evening at the Temple. Reverend

70 JONES refused to allow any sleeping accoTmodations and

advis2d they must leave the compound.
S 01 1d Le glad to B 0!

and that no s!eeping facilities would be ne cessary

Reverend JORNES denied this and advised the »eople must
lcave (k’

Congressman RYAN and his aide stayed at the
corpoind during the night. Also at the compound were the
£Attor. . eys CIHARLES GARRY and MARK LANE. ",

During the show which was put on for the
visit..rs, a rman paned VERN GOSLEY passed a pote in block
print to DON HARRIS, NBC News. The note stated that VERN
G:SL%" vwas in fear of his life and that he needed help in

No mention of this note was made ta

At approximately eleven p.m., Reverend JOXCS
rcquzsted the people return to their truck and return to
Junes own, Arrangements wvere made for the news people, and

relait.ves to return the following morning at daybreak. w

P -
AL HVURI l Li

Y

1e¢ truck was to return at dzybreak for
tle media, it did not arrive until approximately eleven a.m.
Sztur:iday morning. The journalists took this to mean that
Reverend JONES was attenpting to shorten their work time

as the departure from the Georgetown area had been set for
approximziely two-thirty p.m. that date. The news mecdia

was transptrted back to the Pcoples Temple with the Concerned

+
4

Relatives.

Thiwthoae A mdarird sgee 1 P | Al omem e
JUJ Dllc‘ AdHLYL ¥LOWVD "‘-Jc \VUIIUULLLU ‘\Jbl] Layll}s

scesions,  Several people were intervicued and family menbers
spoke with the visiting Ccncerned Parents, Interviews were
filmed with Reverend JONLS and Attornevs CUARLES GARRY and

MARK LANE. Reverend JOXES appeared hostile during these
intervicws and included isuch rhetoric concerning the abuse L7«

of the news media concerning his Peoples Tenple, ( .
3y
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apprcximately two p.m. Reverend JONES zrnounced "Way not
lzzve", "Get out of here'". DON HARRIS expliained to
Revzrend JONES that they had obtained information and
in:orviews during their time at the Peoples Terple. iHe
uivised Reverend JONES that he could assure him that the
10 cortipg of these ianterviews would be fair, JONES
replied "I hope I live to see you be fair".uu

During the stay at the compound,
no weapons were observed and it vz2s advised that thiere were
only hunting weapons., As preparations were mede for return
to Jonestown, there viere approxirately ten to twel-e defectors
who accompanied the news media and Congressman. Just prior
to departure after the majority of the people had woarded
the truck, Congressman RYAN returped to the Pavilion, The

Pavilion was approximately five hundred yards from the truck.
* a scuffle ensued at the Pav’lion which
Le could not see. e could hear noises coming froi. this

arca but could not see what was happening. Yonents later
Ceagressaan BEYAN returned te the truck and Led blicd stains
on his shirt. sul .

(wy

Congressisen EYAN pgot on the truck and ev..rycne
departed. Tiicre were approximeately thirty peonle «n the
truck of which ten to twelve were defectors.'.’

The last person to board the truck was a yvoung
American male described as five feet six inches tz"1, une
hundred thirty~-five pounds, late twentites, slight build,
dirty blonde, curly hsir, deep-set piercing blue e ecs,
wearing a white shirt, white pants and rain parka. Later
this man was identified as LARRY LAYTON.'“‘

While on the ride back to Georgetown, Coagressman
AY 5N explained tihvat witen he returned to the Pavilion and
was talking to Peverend JINM JONES, an unidentified white
Aqerican male grabbzd him from hehind., This man pat a
knife point to his throat. Congressman RYAN explained that
he wazs able to grab tiie man's arin and slide sli;;htly away.
Soneone at the zathering then grabled the assailant and
forced him to the ground. Congres<iman RYAN advised when he
turned ne saw the mzn laying on the :roiund stablhied with the

knife that had been placed against his thruat.'m

394
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Congressnan RYAN advised him that both Attorn evs
HARK VT ANELand CHARLES CGARRY, were present during this
assault, Sie.noted that tuey had assisted in saving his

life.{u,

While en route to Jonestown, LARRY LAYTON did not

speak to enyone. Upon arriving at the airport which was at
approximately three p.m., evervone disembaried from the
truck and took all of the equipment from the tiruck. The
pPlanes weriﬁiot at the airstrip as had been previously

arranged.

e ad) acent meta

was next to the airstrip /

At approximately three—thirty, two airplanes
landed. One was a twin-engine Otter. The second was a
single-vngine plane, As there were approximately thiriy
p2uple to depart and only tscnt} fl»e seats, it w2sS nececss:ry
to decide who would stay ‘s Y ;

L: eaning against the shed with the Jarsa
over hls clothes Yhen it cane time to load the pzssencers
on the first plane, namnely, single-engine plane, LARRY LAYTOXN
announced that he was to be one of the five people. He
stated that Congressman RYAN had promised that he would be
inclucded in this group. Congressman RVAN'S aide questioned
the Congressman concerning this and advised that this, in
fact, was his wish. The plane was loaded with four people,
TONY KARSARIS, VRN GOSLEY, a lady who was a member of the
Concerned Relatives and LARRY LAYTON. The_ single-engine plane
began to taxi to the erd of the airstrip./”’

JIM COBB then noted to Pthat a tractor
pulling a metal-sided trailor and the truck in which they tad

been brought, came on the scene across the runway. Then, ust

as quickly, this tractor-trailor appeared withip one hundred
yards of the twin-engine Otter. recog-
nized the driver of the truck as 2 same man tha ad driven

the party from the Peoples Temple to Joncestown. Also, he .
identified one of the men standing in the truck as a blonde
man. He advised there were approximately cne-half dozen moen

(%
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standing in the truck end trailor. 4Ye could not see thcse
pecple with the exception of should:rs and heads 1‘/

Anothar truck then drove right to the airplzne.
This truck kad the Guyana police. One of the officers got

out oithe truck and stood near the airplane with a shotgun.
The man stood to the sidc with this shotmm ”
observed that the people bezan to ayplaud whe e poll

appeared. There was degree of anticipation that sonething
bad was going to happen. He believed this was the reason
for the peoples reactio

P

€ 1mpossible to return that day
»  The return flight would have to
be delzyed until the next day because of darkness. While
they were discussing this return, he heard two shots from
behind him., lie turned around and saw that the left front
tire of the twin-engine Otter had Yeen shot out. At that
rsenent the little single-engine plane was at a ninety- chree
angle w the nnway, dppro>1mate1y one hundred fifty yards

iowards the md of the rnvway., Secoads after
shots, there was a barra egunfire.

LNe Leupd)e
! ! coples Temple truck nalk;ng across the air-
field firing handguns and rifles at the news media merbers
He witnessed these people walking close to the wounded and
at point blank range firing into the bodies of the wouncd:zd.
Ye remzined in that location for a moment and then got to his
feet. Ne remembered the Guyanese aircraft that had been
parked at the end of the runway when they arrlved the day
Py -t | 'In

hhefore 'T‘hﬂ Q\Fﬂ“n‘ff hnf‘ Y nf.\'ﬂ-_\nﬁr' nose W con
[RLC IO Fl

. a g oG hose (<3 an 7] (=t
d by Guvenese soldiers. P
aski2d the Guyanecse soldier to

‘er protection to the news people who were being fired
upon by these assailants. The Guyanese soldier refused to
£ive him any assistance. asked the Guvanese soldier
to give him a gun so that he may protect himself. The
soldier denied this request alsqbl|

cr

puards

- e o ma S R

During the 5n001i1ng he “11nes'-‘.eu the gunman
waving the Guyancse citizens out of the way in an effort to
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prctect them, hl

exgine plane. He heard shots from inside of the plane.

The captain jurped out of the airplane and said "Everybody
out". No one else exited the airpla.ne.l‘.

he found several
On Jressman v dead. The asszailzants had daparte
above-described truck and were gcne. Congressitran RYAN was
laying beside the right front landing gear. He had
appirently been wounded and wazs shot in the head. BOB BROWN
was layiny under the tail of the plzhe. He had been shot in
the head and his head blown partially away. DON HARRIS was
iay'ng centership and had powder burns on his clothing,
isez1ing that he had been shot at very clcse range. The still
pLo.cgraplier, G:EG ROBINSON, was laying behind the wheel of
the tire that had been shot out. (ul,

He looked for JIM CC3B, as he felt C333 was cne
of be other pcople capable of self-protection due to his
physical stature. He could not find COBB and 10 his
knoledge CO3B is still somewhere in the jungle{k’

The people that were critically wounced, were takhen
to ua place approximatel i i jungle.

ree pilots. The pilots
acv:sed that he had been broadcasting during the attack.

The pilot stated that he had advised by radio that the people
ver2 dead and tkat the Congress:tan had been killed. The

pjlot adviced that t*ere should be help at the airstrip within
one hour and fific~n to one hour and forty-five minutes. The
»ilnt reitcecrated that the news had been sent out and that
selicopters would be coming soon. The three pilots then
bcarded the single-engine airplane and left.lsy’

y at that point they hLad three
options. Option number one was to hide where they were in
the jungle, option number two was to go to the Guyanese Army

tznt at the ead of runwav nd option number three vwes to
go to town. it would be bLest for the

o /
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wounded to re-sin at the airstrip. ku i
The following rmorning, after approximately

fourteen hours, it was daylight. Thereafter, approximcatel

ene hundrad and thirty Guyanese troops avrived.

spoie with the Comnanding Officer and sui;gested that he

: deploy these 1iéen on tle airiield so that a Pla.ne could land

"‘ (/ ."fe"" The officer did this. CONCCEIN was

5?ii b? that the assa lants may still beqn.I !He !unEIe &nd the

‘f%’ possibility existed that if a plane landed it would also

be assaulted, u‘

1

I

l Soor. after deploying the trocps a twin-engine
Otter appeared and again the problem of not enough room

was encountercd. The seats were removed from the airplane

i ) and tie wounded were loaded first. Eventually, all of the

O ! reople were rcmoved by the plane to Georgetown. At
-x ! ! Gzorgetown he was met by the United States
T ; Air Force par:iroopers., Their luggage was searched and the
a: “reoprle searzhod. l“ -
: Mtold the United States offizials of
, the &rrest ol LAl TON at Port Kituma. Vhile =t the
— airport in Poit Rituma, said
"Christ'. "Tiiere he is' fnls was 1n re:ccence ito LARRY
; LAYTON Deing :t Port kKituma. " i

m automatic revolver that LAYTON had used to sho

€ JTellow pzassengers in the single-engine plane. The gun

, : was then given to RICHARD DWYER. Based upon this information,
B the local police arrested LAYTON.’"'

n into custody and to the
.ug the police returced to

i
in guarding the prisoner.

" .

A .
F’ £yl
]




L
B

'
o A s a—

SJ 89-123
11

,_-.fo -

P he would be willing to
provide a signed statchent concerning this 1nfor"at10n A

signed statement wes prepared in his presence by dictating
to a stenographer. ile witnessed the dictation of this state-
ment and was advised it would be typed and brought for his
signing on November 21, 1978, at eleven a.m. He acknowledged
the information in this signed statement to be true and
correct bwfore intervi:wing Agents. {l(

He advicsa2d taeat due to the late hour and the

I=ngth of 1ufurx1ea he wished 1o terminate interview at

‘ﬁ}\ -
’ On XNovenmber 21, 127§, read this FD302
and advised that it is true and correct to the best of his

xnowlecdge, and significd so by initialing each page-

( W

Sud
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- _was informed of the identity

L7 (~ ©Of interviewing Agents. He furnished a signed statement
which is as follows:\u,

November 21, 1978
| to

San Juan, Puer Rico
"I, m furnish the following
, voluntar ecial A ents#
; and who have

1dentified themMselves to me a¥ Special Agents of

the Federal B f Investigation, I was born on
I
. .

"From New York I departed on Panam Flight number
227 for Trinidad at 3:00 p.m., on November 14, 1978,
to continue on to the final destination of Georgetown,

Guyana. During the next two to three days meetings
were held to setup the trip #
Pat Jonestown. After intermediary action Dy

)

rneys Charles Garry and Mark Lane the trip to

——

\nterviewsd on 11/21/78 o Hato Rey, Puerto Rico Fles SJ B9-123

SA's
and

Ile Date dicioted 1 1_/2 2_/7 B

This dotument tonlping neither recommendotions nor conclusions of tha FBE 0 is the properly ol the FB! ond is locned to your ogenty.
M ond s conlents sre nol 1o be dutribuled ovhide your opency. ‘g J(,

| “

o
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"Peoples Temple” was scheduled for Friday,™~ .

NOovember 1/, 1¥/8B.

We flew from Georgetown
to Port Kaituma on a ¢ artered airplane of Guyznha

Alrways and arrived at approxlmately 3:00 p.m.,

on November 17, 1978, At approximately 4:30 p.m.

I departed in a truck provided by "Peoples Temple"
bound for "Peoples Temple". It was approximately

10 to 15 miles by truck through narrow jungle
roads.

A band and show were provided for us.
During 1s show a man who was residing at the

compound, Vern Gosle gave a note to
Don Harris. 15 note
which was in block print saving at Vern Gosley

needed help and wa eave.

"I was told by Reverend Jones that there was
no accommodations for sleeping and we must leave
the compound. At approximately 11:00 p.m., on
November 17, 1978, 1 left the compound in the
company of the media and family members. Mark

lLane

Charles Garry, Congressman Ryan and his aide
rema

ned at the compound that evening.

| ]

"Arrangements were made upon their returning
to Port Kaituma on transportation back to the
compound at daybreak on Saturcday, November 18,
1878. The transportation arrived at approximately

4U1
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.11:00 a.m.

date and I returned

"Peoples Temple®,
I was provided a

e our © e compound., At approximately
2:00 p.m. Reverend Jones asked, "why don't you
leave?™ "Get out of here."™ The members of the
media and family as well as approximately 10 to
12 "defectors™ were placed on a flztbed t:-uck
for departure. Also Congressman Ryan and his
aide prepared to leave.

"Just prior to leaving Congressman R:an
returned to the pavillion which was approximately
500 yards from the truck where I was sitting.

I could hear a scuffle but did not witness any
of the happenings. Congressman Ryan came from

hea ~Asmees \HA with RI1~A~A E N1 aehi w4 akmal o
ﬁ-—llc -l yvl—u T Wl Wil Wl W/l U“ J‘J-a a‘l‘-’- &~ “l n a‘lnhcll

condition. He climbed into the truck and &t this
same time a white male described as appros>imately
5'6" tall, weighjng 135 pounds, in his late twenties
with slight build and dirty blond curly heir,

got into the truck. He was wearing a white shirt
and white pants which were partially coveied by

a rain poncho. Later this man was identified to

me as Larry Layton. He stood in the back of the

truck and 4id not spezak +0 anvone

- vk ey GRsAWR - oy Wi e

"Congressman Ryan told me personally that when
he returned to the "Temple" and was talking to
Reverend Jones in an effort to get the release
of approximately eight other people residing in
the compound, an unidentified man grabbed him from
behind and put the point of a knife to his throat.

The Congressman advised he grabbed the assailant’'s
arm and manacu:-d to slide partially to the side

N 24 ddT | -8 ia) it W e
13

of the assallant, at which time someone in the group
came to his assistance and wrestled the assailant

to the ground. Congressman Ryan stated when he
turned around, the assailant was lying on the floor
and had been stabbed by the same knife. Congressman
Ryan advised that present during this assault

and witnesses to this assault were Attorneys

\
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Charles Garry and Mark Lane. The truck departed
the compound and returned to the airfield at Port
Xaituma. I arrived at Port Kaituma between 3:00
and 3:30 p.m.

*Previous arrangements had been made for
air transportation at 2:30 p.m., but there were
no airplanes a: the airport when I arrived.

t approximately 3:45 p.m. a twinengine
Otter and a single engine airplane arrived.

As there were only approximately 25 seats available
ind some 30 ieoile to deiartl —

"During tlis preparation for flight Larry
Layton had remcined off to the side leaning against
a building. Whren the choosing of passengers was
made he demanded to be a member of the passengers
for the single engine plane. He advised the
Congressman's &zide that he had been promised by
Congressmarn Ryan a seat on this plane, The aide
checked with Ccngressman Ryan and confirmed this.
Four other passengers and Larry Layton were put

on the plane ard the plane taxied to a takeoff
position.

"Jim Cobb called to my attention a tractor
pulling a metal trailer and the truck in which we
had been brought to the airport. I saw the same
driver who drove us from the compound driving
this truck and a blondhaired male standing on
the trailer. There were other men standing on the
trailer whom 1 cannot identify. These vehicles
stopped approximately 50 yards from my location,
i.e., the Otter aircraft. A police vehicle drove
to my location and a police officer with a shotgun
stood near the twinengine Otter as though he were
uargi

that point T w
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I turned
round and saw the left tire ha een shot out.

The single engine plane was at a 90 degree angle
to the runway making preparations for departure.

"After the two shots there was a pause and
then there was a barrage of fire which originated
from the area of the trusk and spread cut around
the immediate area of the twinengine Otter and
into the "bush". It seemed to me as though the

shots were coming from the whole surrounding ar
of the aircr

1
see the assailants shooting at the news party

and shooting point blank at the wounded as they
lay on the ground.

to the other end of the

airfie had previously seen a damaged
aircraft being guarded b:" a Guianese soldier who

was carrying what I thought to be an automatic
“tried to persuade him to assist us by
*

firlni at the assailants; howeverI when he refused

pis oca ion (Y
the single engine plane whic

ad come to rest. I heard gun shots from within
the plane. The pilot leaped from the plane and

shouted for everyone to get out, but no one else
exited the plane.

The assailants
ed onto the trailer and truck and departed.

cll

I found
Congressman Ryan lying b2side the right front
landing gear. It appeared he had been wounced
and shot in the head. I

2 found Bob Brown shot
in the head lying under the tail of the plane.

I found Don Harris lying centership under the
plane. I found Greg Robinson lying behind the
wheel which had been flattened by gunfire.

41) i U D
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e _helped the woundled to a”
E{7C:n location approximately 50 yards from the runway

"into the "bush" for safety.

“In speaking with the pilot of the Otter
I was informed he had radiced that Corngressman
Ryan and other people were dead and the severity

~nf +hoa aceanlt
g - L= A= g N _F N )

[ 3
‘—assisted in taking the wounded
to the Guyana army tent, adjacent to the wrecked

airplane. The remainder of the victins went

| to a shelter in the nearby town. \
"Approximately 14 hours passed when approxi- /
mately 130 Guianese troops arrived by railrocad.
Protection was setup at the airport for incoming \ f

airplanes and preparations made for evacuation.

"I returned to Georgetown in a Guianese
Government airplane. After approximately one
hour in Georgetown I was transported to Puerto
Rico on a chartered jet,

"I have read the above statement, consisting
, of this and additional pages. I have :nitialed
i each page and now sign it because it is true

é@ 1 and correct to the best of my knowledge.

- /< R
T ——

"Witness:

¢ .

N /s/ Special Agent, FBI,
' san Juan, P.R. 11/21/78

LJ -/s/mspecial Agent, ¥BI, San Juan,

4‘.’;) E
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RS Jocated =nd

the activities o the Peoples ious cu

=2 by thc Reverend JIM JOKES,
This cult, which was founde ndianc, moved
aliforria, specifically in the Redwood Valley &rca,

approvimately soumetime in 1965. It later moved tec San
Francisco, Celifornia ané still maintains their main temrplc
in fan Francisco. Approximately two ycars ago, Reverend
JORES founded a settlement in Guyana, South America, which
he named Jonestown, and a number of his followers have

been residing there for quite some time. During the last
year and & half, there have been numerous allegaticns
concerning mistreatment of some of the followers within thc
Jeriestown settlement.

Sometime in early November of this year, he learned
of a rending trip to the Jonestown settlement by Congrerciaan

— LEO RYAN of California cpropriate arrangeirants

‘ ough RYxN's office
5 to accompany CongregseEmnan ls trip. e
i E‘7C’ grou ich was to visit the Jonestown settlement, consistcd
' of Congrescman RYAN and his congressionsl aide JACKIE SI'IIERS,
apprczirately nine nevs people representing varicus nevspapors
and television networks and an unknown number representinc
the concerned rzlatives group. The concerned¢ relatives croup
consisted of members of the imrediate families of some of the
followers cf Reverend JCNES who were living at Jorestown
and who vere beliesved to be mistreated and, in soune cases,
held there against their will.(l'

-

The group left San Francisco en the nic¢ht of
RNovember 13, 197& and truaveled to New York City via Uiiiel
Rirlines. On the 1l4th of Kovemker, the group left Fow ynxihll

i 2

=1 11/19/7¢ Lazmp Springs, Maryland BA 89~12;

Inveitigalwn on at.. . .. ile = __

s ditpars iom gt spufialiy it

rﬁ'

11/24/7¢2
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via Pan American ARirlires and srvived arcouvnd midnicht eon
Novermber 14, 1878 in Georgetowrn, Guyana, making onu stop
en route at Port of Spain, Trinic"ad.(u,

In Gecrgetown, the g:o"h stayved ot thn Yeq S
Hotel for the next three nichtis; that nicht & well es
Wednesday and Thursdey nights During this time, Congrasgman
RYAN had scveral meetings wlth attorneys U TAKRD @nd

CEARLLS GARY, who were ICOICSEnLng Reverand JORLS and

the Teoples Tewple. Thooo atitorueye had arolved in CGuyaras
on separate airlines and negot*atgﬁ with Congraoscnon IYIA
concarning his visit te the Jor:ricivm setvleonont.  Cn
morning, November 17, 1L&7¢, thess attorncys Finally gax.
the oley fer Congrescmen RYIN and his aids, the noevs poonle
and four memboers of the concerncd relativeo: croup, CLIOH LOYD,
JIM CORB, BEVLERLY QLIVLIN and ARNTIGHY KRWEADILS, to moet with
JORLS at the Jonestown scttlewont. This vicvp, a2lone with
LANT and GARY, flevw irto Port Kaituna on & charter flicht

cf the Guyancee airlinces, which leii CGecryzitown aprroximately
2:00 p.m, and errived at Poert Kaituma rouglily bstwecrn 3:02

and 3:30 p.m. on the 17th.(]"

told by the unnnmcf pilol of thot
plane tha & emple had called the Geergetowin
tower to advise them thut they should land at Metthews
Ridge rather than Port Kaituma dve to thoe foct that tho
runway at Port Raituma was suppor=dly too vt to land on.
The pilot, hovever, after flying over the Fort Kaitwra
airstrip, felt that it was not too wet and he put thom dowm
at Port Kaitumaz instcad of continuing on to Hatthews I-’_'l.c‘-_ge.,’,

After landing, CGARY and ILANE would not allcw anyone
except Congressron RYARN to go into Jonestem and everyonc
else had tc remain at the airport. Aftesr Conazesoon T
was goeune for approxinately two or (hree Lourn, an irdividunl
from the scitlement by the mame of JYi5 BC LININD cowoe out
to the airport and aﬁvx::o that evervone c¢lse: could noew
come into the sottlevart. At the setilen i, the groeur wan
given a tour of the isiscion and thay had Jdinner there.
Merbers of the settlement also put on a d.luco dancing choen
on the stzge for them. They were ulloved Lo speak to
sonme mombeors of the group and were also eliowed to 1010 to

Reverend JONL'S. The entire grovy desired to spernd i night

(¥
40
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at the settlerment, however, JONES refurcd to give thoa
permiscion and only allowed Cengresemu: RYMR and his adce
to stay overnichi in the setilement. Yhe rest oif the qrovn
was transrovied back to Yort Naituma viisre they were TG
gpoend the nicht at Lilie and fonz bisec. Thoy wole supa:r

to be picked vp and roeiturncd to the setilencnt crouud Lo i,
tie ncst worning, hosever, th2y vere not }J.-C.""' up ana i
back to Jouacctowa uni .Ll annv“"'*rétfﬂy 10:30 2., During
the second dny at the settlarent, thoy were all(.*.'r,c. to oo
even rerae of the .,H,._.t.e, ~nt, including eome plio.s trhzt g
hid not scon the previocus day. At firel it ecowed like ol
the people in he gattlonen: were cuiie brpny thove, koo oo

'1!

o~

. 3
Congresoman Lyl 21t mewbers of the novs moaia then hecen
receliving netes from rnore ¢f the Peoples Teowple rambe: wr
stating thati they would Like o leave thoe seutlenont and
aceowpany the RYLN party brek to the United States.  Fever-nd
JOIES vae cornfrontaa with this J.JM.OL."'J...'L-.J id hoe become wothor
[

&
dicturbed and agitated over the nunber of peoplc who wented

to leave.f W
A

At arproximately 3:03 p.rm., the greoup, alouo uvill

Bt 16 defectors from the selitles ~nt, vere to roeilvrn te the

airport for the flight back to Gevrgoten ena then on (o

the Unitmnd States. There wore & rwrbher of other xesidenis

of the settlerent vho wished to leave Gzergetown:, however,

tharce was no reom fox ther oo the troech that was to o ont
an? hence, they vould hive t0 remein., Many of thon exyrooaad
fear for their lives vhile Congrescman RYAR ond the novo roople
vere going to the airport and for this xeazon, Congyroene:

- RYEN zareeld to stay vith thoe and o on the sccond true: o
out to the airport. As the first grouy vas getding rons
to lecve, there wvas @ bic corwotion over at the cridoor
pavilion incide the cettloment and DO HALITE OF NRC vt
cver Lo find out what 2 Lreblar varn,  FARWTE thon wiw
te theonn ard h aidl severid otlers yer over &

57(/ founsd out the vaomenber of tho getitle:une tricd co
kill Congrezemar o by slitideg his ihwosrt.,  Conceoes o
Risit teld thew shat it was GERY evpd Iol% vho provonted O
cltecker fyorm Rilline him, Congrmensuir YYZH @3¢ hove er
biced on his shiye, Leowever, he vas not injured and it v
detcrmined that tho bhlood wae Lhut ¢l Lin attuchor, 2t
thig time, JOLVEY JONLS, Poviaread S0002' adonted rev. o000
over to tht croupr a.nd Q\.‘l""‘j.“.."i»':;: Lthet 1Lloy 9--.!. Gor vioiT N

; :
vy ome e P - - -
it thoe airvory bofors &

P
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Tl S0 furthioy Cizbuoosomno e .n
group then rotuined tu Lhe tavel, (long wiil oo Lo

1

DYLK, tnd ctarted out to {hoe eiv pu..-.' 1l
. 7
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When the truck left the gate at the entronce to
Jonestown the chain blocking the entrance was up and
JOE WILSON, a Negro male, approximately 5°9" tall viih
plzited hair, and & Mr. EDVWARDS, not further descrilbed, cone
to the back of the truck &nd domanded to sec all the pecrie
in the truck who were leaving, c¢stensibiy to scarch for
WILSON's wife and child whom he cuspected vere tyying teo
defect. Neither WILSQ!I's childé or wife vcre found on Lhe
truck and thc truck vas thern allowed to continue on teo the
airport. Alco incluvdced on the truck was an ercort nman
£rom the settlement by the name of BIRDULLL (Phonetic),
who is a white male, approximctely 22 yeers old. ,2”

En route to the airport, they did observe a tractor
with a flatbad trailer on it and some wood on the trailer '(“I

Also while they were en route, JIM COBB, who was
an ex-member of the Peoples Tenple; as well as sore of the
other unidentified Gefectors, adviced hin that they feared
LARRY LAYTO!, who was a2lso on the truck and presented himself
as being a defecteyr. They teold him that ILYTON was just tco
close t0 Reverend JONES and they 4id not believe that hic
was truly defecting. They belicved he was armed cad probably
was sent by JOKLS to cause sone kind of problem. The group
was very apprchensive about LAYTON and the pousibility of
trouble either along the way or at the airsirip. I”

éle f

While at the airport, hecause of the peco CEY
of LAYTON and perheps some of the other deiectors not b( irg
truve dcfectors, they decided to frisk all cof the people
getting on the {wo plancs. LARRY LAYTON wac obnarved by
him geoing to the bacl side of the spaller airplouc to

aveid being friskeo ard then slipping hecolh in line aefter
some ©of the other people were frisked., LAVTCON alse insistcod

that he be allowed te¢ go on the smaller plune ond ke acconitir]

“ “-' LN

this by somehow convinzing Concreoosman RYAW to allcow him o
go on the smaller vhich waz going to be the firct
plan2 to leave, could only acswae thit PAYLOS
probably convinc oncresSsiman RYAI that becauvse of hic
closcness to JONES, ha would be in a better position to give
hirm more informatien on what JONLS was rezlly up (o

(M
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During this time, he observed the truck that took
him to the airport parled over by the far side of the
airstrip and parked next to it was the tractor which thny
had seen earlicr. The tractor then came over towarde the
metal shed which was used as & thelter for passengers, end
he okserved scrneone on the tractor wave to some GU"‘ﬂ?‘
chlldzen to get out of the way. At this time, he tu;nh

s e w o ae o a LY - a e A b a

—Lh‘u ROBINSON, and seid *I think all

hcll & gopna break looce here" He then noved over towards
the erall plane and helpcd frisk pzeple to help expzdite

getting the plane loeddcd to get out of theroe. &t this tine,
he hiad his back to the tractor when he heard the lent shot
go off and he imm=diately ran around the p.

round. Al this timz2, he felt a bullet
Maﬁu he, afteyr gotiting to the ba
e a:rp ane, 3! decxdra to cet uvp andé rake a run Inr it
to the woods. Whilce doing thisz, he obscrved a nunner of
cther people doing the sane thlng. He ran approxinately
100 yards into the woodc and then steved there until the
shooting stopped and he saw other peoplce lcaving the woods

and going back cut to the airstrip.(u,

when he returned to the airsirip, he found ovt thet
Congressman RYAN, DO} HLARRIS of KBC, BOER LIOVWH, a cameraman,
GREG ROBINSON, and one ¢ the defecctor:,

n Fareala ferne M STRITE ) 2N Ivmemw L1 TT1 AT =wm3 =
Q I8NOLE, (I aRirad AN VAMNAYS ) ShLillugg Jzu.ﬂ aIETAI J\d.-l--l\...-\.d il 4

number of the other people had been wounded. He did not sac
any of the people who actually did the shonting and feelr that
the shooting waes done by approximately tlree or four PLOL le. l’/

Neither of the planes got off the ground Lcforce
the shooting started and he was told latcr by DALE PADS that
LARRY LAYTON, who was aboard the smaller plane did pull cut
a weapon and attempt to shoot soricone before he wus
subsecuently svbdued, LAYTON was turncd over to the
Guyanpsc people and his weapon wat turned over to DINK DWYER,
an aide at the U, 8. Emhasesy in Guyana. After the chooting,
it was determined that a tire on the la:cer plane hed hoen
shot out and it could not be moved. Loth pilots anad o of
the injured persons, namz unknown, left in the smalle:r plauc
and were to obtain assistancc froiz the CGuyanese govornmeni.

("
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The remaincCer of the grouvp broucht the wounded
to one end of the airstrip where there was a tent. 7This
tent was being used by four Guyanese soldicers who werc
guarding & disabled govermnment plance. ‘he group then
took turns watching ovar the wounded and being alert to the
feot that the people from Joncstoun mey return Lo stort
sCie more thQ‘Jn,. The Joresitown pecple noever retursed
end Guyanese troop” Finzlly errived the rext moriing,
Sunday, and aszisted ithem in the evacuation of the worndrd
anrd the rest of the grouvp frcn Port Kzitura to Georgeltoiun
ant subscguently back to the United Steites. HBe did pot lnov
the cxact nusber of people thoi actuzlly lefi Pori Keitruin
because sens of the people whe ran inte the jungle when (e
shooting brgon were still niscing and sone of their immnedlietc
families refused to leave Guynna withoat th'am.lil’

LARRY LAYTON is & white
male, app g > to 5aara 0ld, slight Lvild. e
getated that the only wecpren ho rved was @ .38 caliboy
revolver which supposedly was taken off of LARRY LAYTON(“V
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Dote of transcription

identity of the interviewing agents and stated
that he w1shed to be 1nterv1ewed regarding the incidents

. He advised as follows( h/

On Saturday November 18, 1978, after the attack
on Congressman RYAN, ran into the jungle adjoininc

the airstrip. unded during the attack

and hid in the jungle for aoproxxmately five minutes, After

the tractor on which the gunmen were riding had departed the
airstrip, he came out of the jungle. He first observed the boidy

of Congressman LEO J. RYAN and was informed that RYAN was dead.

He then observed the body of DO HARRIS and was informed that
HARRIS was dead. He inquired about GREG ROBINSON, saw GRE

body on the ground and verified that ROBINSON was dead. ?
then noticed that the camera strap on ROBINSON's camera had Leen
cut, but he was uncertain if the straph had been cut by bullets

or by a knife. However, both of ROBINSON's cameras were still
with him on the ground. “,

Pthe assisted others in carrying the
injured o of the field into tall grass adjoining the airstrip.

He noticed that Guyanese men, women and children were gathered
at the end of the airstrip. All of a sudden, the Guyanese
people began to run off the airstrip heard soneone
shout that the attackers were returni

hen ran into

the jungle and remained there for irty to forty-five minutes.

As they were making their way back to the airstrip, they heard

an engine and saw an airplane taking off, Afraid that they

were bean left behind, they made their way quickly to the airstrip.
They obscrved that several members of their party were on the
airstrip, along with many Guyanese citizens The Guyanesec wvere
wallking around the site of the attack and looklng at bodies.

It is unknhown whether any items were taken from the bOdles\w

rervinmed on__12/11/78 San_Francisco, Californip fie ¢ SE 802250 .
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Personal belongings from the dead, injured

and survivors were moved close to a metal shack on the airstrip.
(/—recalleu seeing ROBINSON's camera case among the

uEangl'}'_‘,’" which ware n'l aced n!_'ltt__-.lgra the qhar'k but it is

unkriown which and how nany cameras vere incide the case. It
is noted that the case can hold the three cameras that ROBINSON
had with him on the Guyana trip. At time of attack ROBIREON was
wearing his two Cannon cameras, the Rikon had been put into the
case earlier.(h,

o~
~J

The Guvanese citizens then offered their
assistance to the survivors and fouvnd shelter for the survivors
in a disco in nearby Port Kituma. rarried ROBINSON's

camera case to the disco and placed the case direct Wngax
bench. Some time later in the evening,
left the disco and returned to the airstrip to
attend to the injured mempers of their party. These injured
members had been placed inside a tent on the airstrip,

nornmally
used by Guvanese soldiers. Before leaving the diesco, #
asked ?to watch ROBINSOl's bag, as it was located un e
bench she was sitting on. ¥hen *returned from attendin
the wounded approximately one hour later, he noted that ‘

s had changed seats and that the bag had been left unattencecd. He
i also noted that Cuyanese citizens had remained in the disco,
acting as security guards. (“'

Upon his return to the mscm W
ROBINSON's bag from under the benchH™d¥ ag ‘h hin
to the rear of the disco. He did not sleep that evening and the
bag was under his control for the remainder of the evening. ,I(I

On Sunday morning, November 19, 1978, thrce
or four Guyanese soldiers were sent (o the d:,sco to inforn
survivors that aircraft would be arriving at the airstrip to
transport them out of the area. The survivors were then transporicd

to the airstrip called taliing ROBINCON's bas with
him. BPBe was to be transported on the medical evacuation pil.ar.m
but, because idid not wish to be le behind to wail: on the
arrival of the sccond aircraft, gave his scot to [P

When the second aircraft arrived at the airstrip, he louded

ROBINSOi's case inside the airplane, u'

Gid L
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L;he disabled plans, He noted that
70 ireratt *took PhotonTaphs:
wvhether or not he toox ROBINSONI's bag with

e

SF 89-250
CBA:3imr

Before the airplane was to take off, he decided to
take photographs of the airstrip and the airplane that had been
disabled during the attack on Congressman RYAN and others. At that
point, he opened ROBINSON's bag to secure a camera and observed that
the two Cannon cameras on top were both muddy and one of them was wet.
However, the Nikon camera was not muddy and he used it to photogranrh
remained inside the

Pis uncertain
im while he was photographing

He advisecd that LOBINSON'S bag remained within his
sight on the flight to Georcoetown, Guyana and in the subscguent

______________ [y P B 4 4t .

search of luggazge and belongings at the alrport.(q

the disabled aircraft. (
U

On the flight to Washincgton, D.C., ROBINSON's bag

was out of his sight on three brief occasions:

uj
e —————————————— ’
—1eft the bag to have his arm bandaged.

eft his seat for aprroximately one
minute to receive some type of injection.‘k'

1
When the plane stopred in Puerto Rico, he deplaned
and telephoned his office. )

When he returned to the plane, he tried unsuccessiully
to open one of ROBINSON's cameras. He was assisted by an aiyr force
man who was assigned to the flichi{ as a photoyrapher. This air force
individual emptied the HNikon camera for hinu\u'

U - - o o:insOon's Cannon

cameras had no film in it whatsoever. Film from the Nikon and

one of the Cannon cameras vas removed from the cameras and placed
in a cormpartment in ROBINS™T's bag, along with other rolls of fili.
It is unknown whether thesc other rolls were exposad or new filn.

\"
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1lm compartnent in
two rolls of exposed film that

ae sarltiar L+ +he time. he
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11 of the film in ROBINSO:'s bad.Y

Upon arrival at the hospital, he placed ROBINSON'S
bag inside a room with other survivors and left the room to call

his office. mlearned
that the Air Force had 1nventoried ROBTHNEOW s bag. € inventory

sheet was signed by Staff Sergeant SCOBLE and witnessed by lMaster
Sergeant WILLIAM GARDIUER, III, or WILLIAM GORDOnN, III {signature
illegible}. The inventory sheet makes reference to "five rolls of

£film" and does not specify whether the film was exposed or not. In
addition, the inventory sheet lists ROBINSON's passport as beiug in

the bag and the passport number is F230759H (or I). At this point,
*ROBINSON‘S bag contained the additional five
rolls of film rerlected on the inventory shect. Y
the inventory sheet in order to gain custody of ROBINSON's
At that point, ROBINSON's belongings were brought into
room and remained in his sight until

on Wednesday, November 23, 1978-{;{]

elonolng:

San Franci:

Upon arrival in San Francisco on November 23, 1978,
to exariine

the contents © ive rolls of film
and it was determined that tw ¥posed and contained

shots of Georgetown.

he personally shot one roll
of film in Guyana, whicC e to ROBINSON for safekeeping,
This roll of film has not been found and he suspects that scveral
rolls of £ilm taken by ROBINSON are missing. He advised thaot
ROBINSON used Ilford film, HP-5, ASA400. anminea
photographs developed from film found on e boay of a dece:sed
person in Jonestown, Guyana, and he advised that none of those
photographs appeared to have been taken Ly ROBINSON. Upon
exarination of the negatives from the photographs, it was
determined that the film used was not the brand carried by
ROBINSON. l‘ll

. "l
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pinion, the greatest opportunity
for theft of ROBINSON's film would have existed on the airstrip
after the attack on RYAN and others

or by Guyanese having custody of the body.

— believed that the film could
have been taken from ROBINSON's body by United States Air Force
L 2 22 N

. N
ROBINSON's relatives had reported that ROBINSON's money

was nissing when they received his personal affects and
# felt it possible that any film in
his pockets might also have disappeared.(ul

the missing film would

have contained shots of the Jonestcwn, Guyana camp residence.,
He believed that ROBINSON's photographs taken prior to the

assault on RYAN at the airstrip bhad been all recovered and
developed; however, he is not certain what shots were on the

missing film. (“\
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of Investigation (FBI), telephonically contactedP
Legal Department, Washington Post Mewspaper,

concerning the interview of CHARLES XRAUSE, who had been
a witness to the killing of RYAN at Jonestown, Guyana.

S,

P
-

W statcd XRAUSE was in Georgetown, u/
Guyana, and that he did not know when KRAUS

would return to the United States. WPvas advised

that the FBI wished to interview KRAUSE about his knowledge
of the facts that he (KRAUSE) could relate concerning the
death of RYAN, intimated that KRAUSE, because of
his status as a "reporter" would not be obliged to discuss
this matter with the FBI. At this point, it was explained
to Pby SA ] that KRAUSE was a witness to a
murder of a U.S. Congressman and that this crime falls
under the Congressional Assassination Statute, in which case
the FBI has the primary responsibility and right to interview
any and all witnesses to the crime. '”

T ey o b T

It is noted that several (H:her prior

attempts to contact KRAUSE telephonically by Sa SNV
had resulte@'in no response from KRAUSE. m concluded
the conversation by saying he would inform SE of the
FBI's desire to interview him. It is noted that KRAUSE,

two weeks after the Jonestown massacre, had written a book
in paperback form, concerning the massacre which was already
on the newstand at the time SAa had his conversation

with ‘ ul
\
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n December 13, 1978, SA“ L7C
Washington Field Office, Federa urea

12/13/78 . Washington, D.C. File # WFO 88-570

inlerviewsd on

o= L R 12/19/78

Thiv dotument contalns neither recommendolions nrot conclusiont ol the FBL. N is the properly of the FBI and is lcaned to your ogency.
# and its contents gre no! to be dulributed oulside your ogency.
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64147 (1138 1) CRIMINAL INVESTIG * TIVE DIVISION
INFORMATIVE NOTE
Date  9/25/86 Qrt
RYMUR; ALLIhPLwh,?‘ﬁ.FJ;*f1r“

Re. MAJOR CASE

6 HE
00: SAN FRANCISCO Wi q{lq‘qs q!.

On 11/18/78, Congressman Leo J. Ryan was
murdered at Jonestown, Guyana, South America,
by Lawrence John Layton and others, Layton was
charged by Guyanese authorities with the

attempted murder of three individuals he shot.
He was found not guilty.\u)

- w.

o . E In 1981 Layton was indicted and tried in the
L a - ; Northern District of California for violation
‘ IR of Title 18, U. S. Code, Section 351 (D),
. : A X ' Conspiracy to Murder; Section 351 (A),

2 - Aiding and Abetting the Murder of a
Congressman; Section 1117 - Conspiracy to

: Murder an Internationally Protected Person; and
i Section 1116 (A), 2 - Aiding and Abetting this
1 Attempted Murder of an Internationally

il = = z Protected,Person. This trial resulted in a

W AR s : mistrial.

- R On 9/18/86, retrial of Layton commenced in
the Northern District of California. Witnesses
will be called from Guyana. It is anticipated
that the trial will last for approximately two
- months. The United States Attorney for
= San Franc1sco, Joseph P. Russonlello is

persona conducti q&gcuglo of
Layton
f«Q’/ .m-m, o _
‘ U By, AD4r, epechsn
Bew Al b —————e
1l - « Revell 1
1l - MY. Baker 1
1 -~ Mr. Clarke 1
1 - Mr. Daniels 1
1l - Mr. 1
L
D{JP/C-‘Ij FBi/ DO
.i / ¥
| mprremp—TT— ek’ Bhidagei N, i S LA AR 2N T
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' o A’ RANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION:
SSP @} O Teletype 0 immediate 3 TOP SECRET
CLASS O Facsimile O Priority 0O SECRET
SRC’D________ R AIRTEL . _ O Routine O CONFIDENTIAL
SER 0 UNCLASEFTO
REC e O UNCLAS
Date 3/7/88
N Lo
1 TO: ;. DIRECTOR, FBI (B8%-4286) T ek
S]I q - A 80
2 FROM."D‘ SAC, SAN FRANCISCO (89A-250)(C)(SQ. 7) «t2§4,|
e i 1’2?",(2&
, 3 SUBJECT: RYMUR, MAJOR CASE 16
L7L
4 On 12/1/86, in U.S. District Court, Northern District

of California,

LAWRENCE JOHN LAYTON,

s | . o5 -
Section 351(d\(Consolracv to murder a congressman},

LQELLLUI 244 ) RYiiaryaldle

WM,

DOB

, was found guilty ©f violation of T

Section

6 351(a) - 2 (Aiding and abettlng the murder of a congressman},

Section 1117

(Conspiracy to murder an internationally protected

7 person) and Section 1116{(a) - 2 (Aiding and abetting the attempted

murder of an internationally protected person).
8 subject sentenced Count I - 15 years;
15 years; and Count IV - 15 years concurrent(‘14’

On 2/22/88 the government's final brief was filed
10 the Ninth Circuit Court of Appeals,

Count II - Life;

San Francisco,

On 1/23/87,
Count III1I -

in
Californid. [,
\ ™

11 On 2/29/88 United States Attorney, JOSEPH P. RUSSONIELLO
advised that all possible violations in captioned matter have

12 been addressed and either declined or prosecuted and with the
filing of the above final brief his office considers this matter

13 closed. ‘u,

14 No outstanding investigation remains and this matter

is being closed.y, ,
C Wi

15 _ 7 ’{7
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r'd
17
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